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Kaupunginvaltuusto 
 
Aika 30.01.2023 klo 18:00 - 19:33 
 
Paikka Valtuustosali 
 
 
Käsitellyt asiat 
 
§ Otsikko Sivu 
§ 1 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 5 
§ 2 Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 6 
§ 3 Esityslistan hyväksyminen 7 
§ 4 Kiinteistöjen 680-413-4-60 Vastmäki ja 680-403-1-19 Pitkäperä 

ostaminen 
8 

§ 5 Hulevesimaksun määrittäminen 10 
§ 6 Varsinais-Suomen kiinteistökuntayhtymän perussopimuksen 

hyväksyminen 
18 

§ 7 Lisämäärärahaesitys vuoden 2023 talousarvioon päiväkotitiloja 
varten 

21 

§ 8 Tiedonpuiston koulu, kokonaiskustannusarvion hyväksyminen 25 
§ 9 Heikki Laineen eronpyyntö kaupunginhallituksen 

varajäsenyydestä 
29 

§ 10 Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien nk. 
Kruununaukion tonttia 

31 

§ 11 Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien 
mielenterveyden ensiapukoulutusta oppilaille ja opettajille sekä 
työelämän mielenterveystaitojen koulutusta henkilöstölle ja 
johdolle 

34 

§ 12 Valtuutettu Jonna Meron ym. valtuutettujen aloite taiteen 
perusopetuksen järjestämisestä ja kehittämisestä 

40 

§ 13 Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite frisbeegolfin 
harrastamisesta sisätiloissa talvikaudella 

45 

§ 14 Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite viestinnän 
kohdistamisesta kaikille asukasryhmille tasapuolisesti 

47 

§ 15 Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite kierrättämisen 
monialaisen toimintamallin tuomiseksi Raisioon 

50 

§ 16 Kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet 
vuonna 2022 

55 

§ 17 Sidonnaisuusilmoitusten saattaminen valtuustolle tiedoksi 57 
§ 18 Varavaltuutettu Mirva Salosen ym. valtuutettujen aloite Raision 

kaupunginvaltuuston kokoustallenteiden tekstittämisestä 
59 

§ 19 Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien 
kevyenliikenteen yhteyttä Kuloistenniityltä Myllyyn 

61 
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§ 20 Valtuutettu Harri Seikolan ym. valtuutettujen aloite ikäihmisten 
hyvinvointiohjelman päivittämisestä 

63 
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Kaupunginvaltuusto 
 
Osallistujat 
 
 Nimi Tehtävä Lisätiedot 
Läsnä Laulumaa Janne puheenjohtaja  
 Seikola Harri 1. varapuheenjohtaja  
 Suominen Heikki 2. varapuheenjohtaja  
 Aaltonen Helinä jäsen  
 Aso Janne jäsen  
 Dahlgren Niko jäsen  
 Efe Pirita jäsen  
 Grönblom Evert jäsen  
 Haavisto Erkki jäsen  
 Heiskari Jyrki jäsen  
 Jormanainen Juha jäsen  
 Kangasoja Mikko jäsen  
 Kivijärvi Anneli jäsen  
 Koivisto Mika jäsen  
 Korhonen Ari jäsen  
 Kosonen Kimmo jäsen  
 Laine Heikki jäsen  
 Lehto-Laurila Hannele jäsen saapui klo 18.01 § 1 

aikana 
 Lehtonen Aarre jäsen  
 Lindqvist Emma jäsen  
 Maunula Markus jäsen  
 Moislahti Jonni jäsen  
 Ollila Annika jäsen  
 Parantainen Vesa jäsen  
 Parkko Tanja jäsen  
 Pulkkinen Jari jäsen  
 Rantala Jukka jäsen  
 Rintee Saila jäsen  
 Rosama Jarmo jäsen  
 Salonen Jari jäsen  
 Savola Eeva jäsen  
 Soiniitty Tapio jäsen  
 Suominen Jani jäsen  
 Suro Aleksi jäsen  
 Tammelin Mikko jäsen  
 Toivonen Niko jäsen  
 Tyyskänen Eveliina jäsen  
 Vuorinen Elisa jäsen  
 Våg Hans jäsen  
 Äikäs Niina jäsen  
 Hurmerinta Teija varajäsen  
 Salonen Mirva varajäsen  
 Stenlund Nina varajäsen  
 
Poissa Mero Jonna 
 Leinonen Ari 
 Mylly Ella 
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Muu Engström Kristiina kh:n edustaja  
 Tuokko Essi nuorisovaltuuston edustaja  
 Vainio Eero kaupunginjohtaja  
 Häkli Sanna talousjohtaja  
 Mattila Samu kaupunkikehitysjohtaja  
 Oja Timo tekninen johtaja  
 Auvinen Ville IT-suunnittelija  
 Kunttu Mikko kaupungininsinööri poistui klo 18.11 § 5 

jälkeen 
 Hakala Anni pöytäkirjanpitäjä  
 
 
 
Allekirjoitukset 
 
 Janne Laulumaa Anni Hakala 
 puheenjohtaja pöytäkirjanpitäjä 
 
Käsitellyt asiat 1 - 20 §:t 
 
Pöytäkirjan tarkastus  
 
 Heikki Suominen Hans Våg 
  pöytäkirjantarkastaja  pöytäkirjantarkastaja 
 
Pöytäkirjan nähtävilläpito 
 

Pöytäkirja pidetään yleisesti nähtävänä kaupungin verkkosivuilla alkaen 
03.02.2023  
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Kaupunginvaltuusto § 1 30.01.2023 
 

 
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 1    
      
 
Päätösehdotus Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Hannele Lehto-Laurila saapui kokoukseen asian käsittelyn aikana klo 
18.01. 
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Kaupunginvaltuusto § 2 30.01.2023 
 

 
Pöytäkirjantarkastajien valitseminen 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 2    
      
 
Päätösehdotus Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan valtuutetut Heikki 

Suominen ja Hans Våg. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto § 3 30.01.2023 
 

 
Esityslistan hyväksyminen 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 3    
      
 
Päätösehdotus Asiat käsitellään laaditun esityslistan mukaisessa järjestyksessä. 

 
Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 420 12.12.2022 
Kaupunginvaltuusto § 4 30.01.2023 
 

 
Kiinteistöjen 680-413-4-60 Vastmäki ja 680-403-1-19 Pitkäperä ostaminen 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 420  
  
 Valmistelija: kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Vanton ja Kaanaan alueilla sijaitsevista kiinteistöistä 680-413-4-60 
Vastmäki ja 680-403-1-19 Pitkäperä omistajien kanssa on käyty 
neuvotteluja kiinteistöjen ostamiseksi kaupungille. 
 
Kiinteistörekisteriotteen perusteella kiinteistöjen pinta-ala on 85 930 m² ja 
5800 m². Kiinteistöt ovat rakentamattomia.  
 
Toinen kiinteistöistä rajautuu kolmelta sivultaan kaupungin 
maanomistuksiin ja toinen kiinteistö yhdeltä kulmaltaan sekä eteläiseltä 
sivultaan kaupungin maanomistuksiin. 
 
Kiinteistöt sijoittuvat sijainniltaan yleiskaavassa mainitulle APres-alueelle 
(asumisen reservialueelle). 
 
Kiinteistöjen pohjahinnaksi on neuvoteltu 1,5€/m², jonka lisäksi hinnassa 
otetaan huomioon metsäkiinteistöistä tehdyt arviokirjat. Metsien 
arvonmääritys on määritellyt metsien arvoksi 62 595 euroa. Metsän 
arviokirjat huomioon ottaen maa-alueiden kokonaishinnaksi muodostuu 
2,2€/m², tehden yhteensä 200 190 euroa. 
 
Kiinteistöjen ostamisesta kaupungille on neuvoteltu liitteenä oleva 
kauppakirja. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä 
olevan kiinteistöjen 680-413-4-60 Vastmäki ja 680-403-1-19 Pitkäperä 
kauppakirjan. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 4    
2210/10.00.01.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteenä olevan kiinteistöjen 

680-413-4-60 Vastmäki ja 680-403-1-19 Pitkäperä kauppakirjan. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginhallitus § 420 12.12.2022 
Kaupunginvaltuusto § 4 30.01.2023 
 

Liitteet 
 [1] Kauppakirjaluonnos Vastmäki ja Pitkäperä 
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Infralautakunta § 120 03.11.2022 
Infralautakunta § 130 29.11.2022 
Kaupunginhallitus § 427 12.12.2022 
Kaupunginvaltuusto § 5 30.01.2023 
 

 
Hulevesimaksun määrittäminen 
 
Infralautakunta 03.11.2022 § 120  
  
 Valmistelija: kaupungininsinööri Mikko Kunttu, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Taustaa 
 
Raision Vesi Oy lähestyi kaupunginhallitusta 18.2.2021 
konserniohjauspyynnöllä. Yhtiö pyysi kaupunkia ratkaisemaan hulevesien 
hallinnan tulevaisuuden toimintamallin sekä antamaan konserniohjeen 
yhtiön roolista hulevesien hallinnan kokonaisuudessa. Raision Vesi Oy 
totesi hulevesien hallinnan olevan kokonaisuus, jolla on rajapinta 
varautumiseen hulevesitulvien hallinnan osalta. Hulevesien hallinnan 
toimintamallissa tulisi huomioida tulevaisuuden haasteet ja kestävä 
kehitys. Keskeisin ongelma hulevesien hallintaan Raision näkökulmasta 
on, että yhtiötä perustettaessa hulevesiverkosto siirtyi yhtiön omaisuudeksi 
mutta kaupungilla on toimivalta useisiin huleveteen liittyvissä asioissa. 
Hulevesien hallinnan tärkein keino on maankäyttö ja kaavoitus ja 
tavoitteena on hulevesien kokonaisvaltainen hallinta eli 
hulevesiviemäreiden lisäksi hulevesiä viivytetään ja imeytetään niiden 
syntypaikoilla. Toinen merkittävä asia on hulevesistä aiheutuvien 
kustannusten kattaminen. Yhtiö ei voi periä hulevesimaksua asiakkailtaan, 
mutta kunta voi. Tällä hetkellä yhtiö vastaa yksin kustannuksista. Kunnan 
tulee osallistua hulevesien aiheuttamaan kustannukseen. Kolmantena 
asiana on hulevesiverkoston vaikutusalueen määrittäminen. 
 
Nykyinen toimintamalli aiheuttaa ongelmia useasta eri näkökulmasta. Tällä 
hetkellä hulevesien osalta toimitaan kahden eri lain piirissä (vesihuoltolaki 
ja maankäyttö- ja rakennuslaki). Koska nykyinen järjestelmä aiheuttaa 
lukuisia käytännön ongelmia niin juridisesti kuin taloudellisesti, tulisi siirtyä 
pelkästään maankäyttö- ja rakennuslain mukaiseen hulevesien 
kokonaisuuden hallintaan. 
 
Kaupunginhallitus käsitteli konserniohjauspyyntöä kokouksessaan 
26.4.2021 ja päätti perustaa työryhmän valmistelemaan hulevesiverkoston 
omistukseen, verkoston vaikutusalueeseen ja hulevesimaksun 
käyttöönottoon liittyviä vaihtoehtoja. Vastuuhenkilöksi nimettiin tekninen 
johtaja, joka ottaa työryhmään muita kaupungin asiantuntijoita. Lisäksi 
Raision Vesi Oy:n tuli nimetä osaltaan tarvittavat asiantuntijat 
valmisteluryhmään. Tekninen johtaja perusti työryhmän (ohjausryhmä ja 3 
osatyöryhmää) 2.6.2021 ja jakoi projektin osakokonaisuuksiin, joita olivat 
omistus, vaikutusalueen määritys ja hulevesimaksun valmistelu. Työryhmät 
kokoontuivat alussa säännöllisesti, myöhemmin epäsäännöllisemmin. 
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Infralautakunta § 120 03.11.2022 
Infralautakunta § 130 29.11.2022 
Kaupunginhallitus § 427 12.12.2022 
Kaupunginvaltuusto § 5 30.01.2023 
 

Hulevesijärjestelmän vaikutusalueen määrittäminen 
 
Hulevesijärjestelmän vaikutusalueen määrityksessä huomioidaan 
kiinteistöt, jotka hyötyvät kaupungin hulevesijärjestelmästä. Hyötyminen ei 
edellytä liittymistä järjestelmään. Kunnan hulevesijärjestelmä voi palvella 
kiinteistöjä myös yleisten alueiden, kuten katujen ja puistojen hulevesien 
hallinnan avulla. Tällöin peruste kiinteistön kuulumiselle kunnan 
hulevesijärjestelmään voi olla kiinteistön hyötyminen kunnan huolehtimista 
yleisistä alueista. 
 
Hulevesijärjestelmän voidaan ajatella palvelevan kaikkia kaupungin yleisillä 
alueilla, kuten kaduilla ja puistoissa, liikkuvia. Tällä perusteella koko 
kaupungin voitaisiin ajatella olevan hulevesijärjestelmän vaikutusaluetta. 
Asemakaavoitettujen alueiden viemäröinti on kuitenkin selkeästi kallein 
järjestelmän osa, joten viemäröityjen alueiden asukkaiden, joilla on 
mahdollisuus järjestelmään liittyä, tulisi kantaa suurin osa kustannuksista 
aiheuttamisperiaatteen mukaisesti. Vaikka perusmaksu voisi olla tietystä 
näkökulmasta oikeudenmukaisin ratkaisu, sen järkevyyttä tulee miettiä 
myös laskutuksen näkökulmasta. Kaikille kiinteistöille kohdistettava maksu 
on käytännön toteutuksen kannalta erittäin hankala. Pienten laskujen 
lähettäminen kaikille kiinteistöille voi tulla kalliimmaksi kuin laskutuksen 
seurauksena saatavat tulot. 
 
Hulevesijärjestelmän vaikutusalueen luonnos tuotiin infralautakunnan 
käsiteltäväksi 7.12.2021. Infralautakunta hyväksyi luonnoksen ja 
hulevesijärjestelmän vaikutusalueen luonnos asetettiin julkisesti nähtäville. 
Luonnoskartta oli nähtävillä ajalla 4.3.2022–4.4.2022. Luonnoskartasta ei 
jätetty yhtään muistutusta. Infralautakunta lähetti hulevesijärjestelmän 
vaikutusalueen kaupunginhallitukselle vahvistettavaksi 24.5.2022. 
Kaupunginhallitus hyväksyi yksimielisesti hulevesijärjestelmän 
vaikutusalueen toiminta-aluekartan mukaisesti 30.5.2022. 
Hulevesijärjestelmän vaikutusalue toimii perusteena hulevesimaksun 
määräytymisessä. Vaikutusalueiden rajauksessa on käytetty pääasiassa 
asemakaava-alueiden rajoja. Vaikutusalueeseen on sisällytetty 
kaavoituskatsaus 2021 mukaan lähivuosina valmisteilla olevat 
asemakaava-alueet, joita ovat mm. Meri-Kaanaa, Pirilänlaakso ja Ensimaa. 
Kyseiset kaupungin osat eivät ole asemakaavoitettuja, mutta ne sisältyvät 
kaavoituskatsaukseen 2021. Vahvistettu hulevesijärjestelmän 
vaikutusaluekartta on oheismateriaalina. 
 
Hulevesimaksun perusteet ja hulevesimaksun määräytyminen 
 
Kuntaliitto on julkaissut vuonna 2015 teoksen Julkisoikeudellisen 
hulevesimaksun määrittäminen, joka toimii perusteoksena hulevesimaksun 
määrittämisessä. Teoksessa on esitetty ehdotus hulevesimaksun 
laskentakaavaksi, joka on seuraava: 
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Hulevesimaksu = X * K * S * C * V, jossa 
 
X= Hulevesimaksun yksikköhinta 
K= Kiinteistön rakennustyyppi ja pinta-ala 
S= Läpäisemättömän pinnan määrä 
C= Valuma-aluekerroin 
V= Vähennyskerroin 
 
Kuntaliiton mallin mukaan hulevesimaksu perustuu yksikköhintaan, jota 
tarkennetaan erilaisilla kertoimilla. Jos läpäisemättömyys-, valuma-alue- tai 
vähennyskerrointa ei haluta hyödyntää laskennassa, korvataan ne 
laskentakaavassa arvolla 1. 
 
Hulevesimaksu on julkisoikeudellinen maksu, josta ei voi saada 
vapautusta. Maksu koskee kaikkia hulevesijärjestelmän vaikutusalueen 
kiinteistöjä, riippumatta siitä johdetaanko hulevesi suoraan vesistöön, 
maaperään imeyttämällä, ojaan tai hulevesiviemäriin. Hulevesimaksulla 
kiinteistöjen omistajat/haltijat osallistuvat myös yleisten alueiden, kuten 
puistojen ja katujen hulevesijärjestelmistä aiheutuvien kustannuksien 
kattamiseen. 
 
Hulevesivastuiden jakamisen vaihtoehdoista on teetetty konsulttiselvitys 
vuonna 2020. Selvitys on oheismateriaalina. Selvityksessä on laskettu 
huleveden aiheuttamat keskimääräiset kustannukset vuositasolla. Hule-
vesiin on kohdistunut keskimäärin 646.000 € negatiivista nettokassavirtaa 
vuosina 2017–2019, jos huomioidaan kaikki kulut. Hulevesijärjestelmistä 
aiheutuvat vuosittaiset kulut ovat olleet yhtiölle n. 550.000–650.000 euroa 
pidemmällä aikavälillä. Lisäksi kaupungille on muodostunut kuluja avo-
ojien kunnossapidosta. Nykyisellään kustannukset peritään puhtaan veden 
ja jäteveden maksuissa, mikä ei ole vesihuoltolain tai maankäyttö- ja 
rakennuslain periaatteiden mukaista. Maksujen tulisi olla kohdentuvia ja 
läpinäkyviä. 
 
Toteutuneet hulevesimaksun muodostumismekanismit ovat hyvin 
monimuotoisia ja joissakin kunnissa jopa monimutkaisia. Yleensä 
mekanismi kuitenkin perustuu Kuntaliiton tekemään malliin sovellettuna. 
Koska Kuntaliiton esittämä kaava hulevesimaksun määrittämiseksi on 
raskas, olisi hyvä vaihtoehto Raisioon vähän kevennetty malli, joka 
huomioi riittävästi kiinteistöjen erityispiirteitä. Tällöin hulevesimaksu 
muodostuisi yksikköhinnasta, kiinteistön rakennustyypistä ja pinta-alasta. 
Kuntaliiton laskentakaava supistuisi muotoon: Hulevesimaksu = X * K * 1 * 
1 * V eli X * K * (V). 
 
Maksun suhde katettuun pintaan on mallinnettu luokittelemalla kiinteistöt 
käyttötarkoituksensa mukaisesti neljään eri luokkaan 
 
1. omakotitalot, paritalot ja vapaa-ajan asunnot 
2. rivi- ja ketjutalot 
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3. kerrostalot 
4. liike-, toimisto-, palvelu-, varasto- ja teollisuusrakennukset ym. 
 
Kiinteistön koko on otettu huomioon luokittelemalla rivi- ja ketjutalo- sekä 
kerrostaloluokka kuuteen alaluokkaan. Liike-, toimisto-, palvelu-, varasto- 
ja teollisuusrakennukset ym. on jaettu kahdeksaan alaluokkaan. 
Hulevesimaksu koostuu yksikköhinnasta ja luokkakohtaisesta kertoimesta, 
joka perustuu kiinteistötyyppiin ja pinta-alaan. 
 
Hulevesimaksun yksikköhinta määritetään kokeilemalla, kun kaikki muut 
käytettävät laskuparametrit on määritetty. Oikea summa saadaan 
haarukoimalla yksikköhinta oikeaksi vastaamaan arvioituja 
vuosikustannuksia. Haarukoinnin perusteella yksikköhinnaksi on 
muodostunut 55 € alla olevan taulukon 1 mukaisesti. Haarukoinnissa on 
tavoiteltu n. 650.000 € kokonaissummaa. 
 

Taulukko 1 Yksikköhinnan haarukointi ja kiinteistökerroin K 
kiinteistötyyppi Pinta-ala lukumäärä K vuosimaksu summa 

omakotitalot, vapaa-ajan asunto kaikki 3295 1 55 181225 
paritalot kaikki 188 2 110 20680 

  0 -2000 m2 36 3 165 5940 
 Luokka 2 2001-3000 m2 82 6 330 27060 

rivi- ja ketjutalo  3001 -4000 m2 43 9 495 21285 
  4001-5000 m2 26 12 660 17160 
  5001-7000 m2 21 15 825 17325 
  yli 7001 m2 9 18 990 8910 
 Luokka 3  0-1000 m2 6 4 220 1320 
  1001-2000 m2 54 8 440 23760 

kerrostalot 2001-3000 m2 63 12 660 41580 
  3001-4000 m2 39 16 880 34320 
   4001-5000 m2 16 20 1100 17600 
  yli 5000 m2 19 24 1320 25080 
 Luokka 4 0-2000 m2 132 5 275 36300 
  2001-6000 m2 86 10 550 47300 

liike-, toimisto-, palvelu-, 
varasto- 6001-10000 m2 21 15 825 17325 

ja teollisuusrakennukset ym. 10001-14000 m2 16 20 1100 17600 
  14001-20000 m2 20 25 1375 27500 
  20 001-30 000 m2 8 35 1925 15400 
  30 001-50 000 m2 10 50 2750 27500 
  50 001 -100 000 m2 3 75 4125 12375 
YHT   4193     644545 
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Huojennuksen hulevesimaksuun voi saada seuraavilla menettelytavoilla 
 
• Rakennusvalvonnan hyväksymä huleveden hallintamenetelmä, jolla 

vähennetään, tasataan tai käsitellään kiinteistöltä syntyviä hulevesiä 
(ei avo-oja tai hulevesiviemäri). Järjestelmän kapasiteetin oltava 
vähintään 1 m3 / 100 läpäisemätön pinta-ala neliömetri (V=0,5).  

• Mikäli 50 % kiinteistön pinta-alasta on viheraluetta, kiinteistökerroin K 
määräytyy rakennetun pinta-alan mukaan (luokka 4). 

 
Huojennus voidaan myöntää vain yhdellä perusteella kerrallaan. Kiinteistön 
omistaja voi anoa vähennyskertoimen (V=0,5) käyttöoikeutta. Hakemuksen 
liitteeksi tulee liittää tiedot toteutetusta rakenteesta ja sen mitoituksesta ja 
mitoitusperusteista. Vähennyskertoimen käyttöoikeus tulee anoa 
etukäteen, eli vähennyskertoimen vaikutus näkyy vasta seuraavan vuoden 
hulevesilaskussa. 
 
Hulevesimaksun laskutus tapahtuu kerran vuodessa. Asiakkaille on 
lähetettävä lasku, josta selviää hulevesimaksun perusteet, ohjeet 
muistutuksen tekemistä varten ja kunnan laskutuksesta vastaavan 
viranomaisen sekä lisäksi laskuttajan yhteystiedot. Hulevesimaksu peritään 
taholta, joka laskun lähetyspäivänä omistaa kiinteistön tai hallinnoi sitä 
vuokrasopimuksella. Hulevesimaksua ei peritä rakentamattomilta 
kiinteistöiltä. Hulevesimaksu veloitetaan myös joiltakin sellaisilta 
rakennetuilta kiinteistöiltä, joilla ei sijaitse rakennusta, mutta kiinteistöt eivät 
ole enää luonnontilaisia. Tällaisia kiinteistöjä ovat mm. kiinteistöille 
kuuluvien autopaikkojen korttelialueet (kaavamerkintä LPA) sekä 
yhteiskäyttöpihat (kaavamerkintä AH). 
 
Taulukossa 2 esitetään vertailua hulevesimaksuista eri kuntien välillä. 
Oulussa ja Mikkelissä hulevesimaksu perustuu pelkästään kiinteistön 
pinta-alaan. Paraisilla maksut ovat kiinteitä. Raisiossa hulevesivastuut ovat 
olleet pitkään epäselviä, mikä on vaikuttanut tilanteen kehittymiseen. 
Tavoitellut kustannukset ovat peruja tilanteen pitkittymisen vaikutuksista. 
Haarukoitu yksikköhinta 55 € on kuitenkin suuruusluokaltaan linjassa 
vertailutaulukon yksikköhintoihin. Vertailussa Raision hinnat olisivat 
 
• omakotitalo    55 
• rivitalo (tontti 5000 m2)  660 
• kerrostalo (tontti 3500 m2)  880 
• liike, toimisto, teollisuus, varasto (tontti 7500 m2) 825 
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Taulukko 2 Vertailu hulevesimaksuista eri kuntien välillä 

 
 

 
Muut hulevesien hallintaan liittyvät toimenpiteet 
 
Konsultin laatimassa selvityksessä hulevesivastuiden jakamisen 
vaihtoehdoista Raision kaupungissa (oheismateriaalina) on esitetty 
tarkoituksenmukaisin malli (vaihtoehto C). Mallia on kuvattu seuraavasti 
 
1) Raision Vesi Oy:n taseessa olevien hulevesiin liittyvän omaisuuden 

siirtäminen Raision Vesi Oy:n perustamaan tytäryhtiöön, jotta 
päästään MRL:n mukaiseen hulevesien hallintaan. 

 
2) Julkisoikeudellisen hulevesimaksun käyttöönotto, jonka kaupunki perii 

kaikilta hulevesijärjestelmän vaikutusalueella olevilta kiinteistöiltä. 
Yhtiö perii kaupungilta vuokraa hulevesiverkoista, jolla katetaan em. 
hulevesiyhtiölle vuosittain aiheutuvat kustannukset (leasing-malli). 
Yhtiö ei voi periä kaupungin puolesta julkisoikeudellista maksua, 
koska se on yksityisoikeudellinen toimija, jonka asiakassuhteet 
perustuvat vain laadittuihin vesihuollon liittymis- ja käyttösopimuksiin. 

 
3) Yhtiö purkaa hulevesisopimukset sekä alentaa kuluttaja-asiakkailta 

perimiään taksoja vesi- ja viemärimaksujen osalta. Yhtiö luopuu 
huleveden liittymismaksun perimisestä. Taksanalennukset olisivat 
alustavien arvioiden mukaan yhteensä n. -38 senttiä, joista 
talousveden kuutiotaksan osalle kohdistuisi -14 senttiä ja jäteveden 
osalle -24 senttiä. Tällöin yhtiön tulot laskisivat vuodessa nykyisellä 
kulutuksella n. 560.000 euroa. 

 
4) Yhtiön ja kaupungin välinen tehtävänjako hulevesiverkostojen 

investoinneissa ja ylläpidossa määritetään, sekä aiheesta laaditaan ja 
hyväksytään Kuntaliiton mallipohjaa soveltaen kirjallinen 
hulevesisopimus. 

 
Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 

 
Päätösehdotus Infralautakunta hyväksyy osaltaan hulevesimaksun määräytymisen 

mekanismin ja yksikköhinnan sekä lähettää hulevesimaksun mekanismin 
ja yksikköhinnan vahvistettavaksi kaupunginhallitukseen ja edelleen 
valtuustoon. 
 

KIINTEISTÖTYYPPI OULU JYVÄSKYLÄ HÄMEENLINNA MIKKELI AKAA PARAINEN TURKU NAANTALI KA
omakotitalo 22,5 50 40 30 40 45 50 49 / 28 41
rivitalo (tontti 5000 m2) 261 600 240 400 200 135 250 735 / 420 353
kerrostalo (tontti 3500 m2) 261 300 480 280 400 150 1000 735 / 420 451
liike, toimisto, teollisuuus, varasto
(tontti 7500 m2) 450 900 640 600 650 180 1250 1470-1960 / 840 768
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Päätös Keskustelun kuluessa puheenjohtaja Janne Aso ehdotti Niko Dahlgrenin 
kannattamana, että asia jätetään pöydälle. 
 
Infralautakunta päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle 
 
Satu Rantanen poistui esteellisenä kokouksesta tämän asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. Hän on Raision Vesi Oy:n hallituksen jäsen. 
Kyseessä on hallintolain 28.1 § 5 mukainen yhteisöjääviys. 

 
 
Infralautakunta 29.11.2022 § 130  
  
 Valmistelija: tekninen johtaja Timo Oja, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Hulevesimaksun määrittäminen ja taksarakenne esiteltiin 
kaupunginvaltuustolle seminaarissa 2.11.2022. 

 
Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 

 
Päätösehdotus Infralautakunta hyväksyy osaltaan hulevesimaksun määräytymisen 

mekanismin ja yksikköhinnan sekä lähettää hulevesimaksun mekanismin 
ja yksikköhinnan vahvistettavaksi kaupunginhallitukseen ja edelleen 
valtuustoon. 
 

Päätös Satu Rantanen poistui esteellisenä kokouksesta tämän asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi. Hän on Raision Vesi Oy:n hallituksen jäsen. 
Kyseessä on hallintolain 28.1 § 5 mukainen yhteisöjääviys. 
 
Keskustelun kuluessa esittelijä teki seuraavan lisäyksen 
päätösehdotukseen: Lautakunta toteaa, että maksun käyttöönotosta tulee 
viestiä hyvissä ajoin, kun valtuuston päätös on lainvoimainen. Lisäksi 
lautakunta toteaa, että hulevesimaksun laskutus tapahtuu laskutusvuoden 
loppupuolella. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti esittelijän tekemä lisäys mukaan 
lukien. 

 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 427  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 

hulevesimaksun määräytymisen mekanismin ja yksikköhinnan. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 5    
1931/02.05.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto hyväksyy hulevesimaksun 

määräytymisen mekanismin ja yksikköhinnan. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kaupungininsinööri Mikko Kunttu poistui asian käsittelyn ja päätöksenteon 
jälkeen klo 18.11. 

 
Liitteet 
 [2] Hulevesijärjestelmän vaikutusalueen kartta-aineisto 
 [3] Hulevesivastuiden jakamisen vaihtoehdot 
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Varsinais-Suomen kiinteistökuntayhtymän perussopimuksen hyväksyminen 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 433  
  
 Valmistelija: vs. hallintojohtaja Anni Hakala, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän toiminta siirtyy 
liikkeenluovutuksena Varsinais-Suomen hyvinvointialueelle 1.1.2023 
alkaen. Kuntayhtymään kuuluvat Kaarinan, Naantalin, Paimion, Raision ja 
Salon kaupungit. Liikkeenluovutuksen jälkeen kuntayhtymän toiminnaksi 
muodostuu sen omistukseen jäävien rakennusten hallinnointi.  
 
Varsinais-Suomen lastensuojelun kuntayhtymän hallitus on vuoden 2022 
aikana selvittänyt toimintavaihtoehtoja sote-uudistuksen vuoksi. Tutkitut 
vaihtoehdot ovat: toimintaa jatketaan kiinteistökuntayhtymänä, nykyinen 
kuntayhtymä lakkautetaan ja jäsenkunnat perustavat kiinteistöosakeyhtiön, 
kuntayhtymä puretaan ja kiinteistöjen omistus siirretään sijaintikunnille. 
Lisäksi selvitettiin kiinteistöjen myyntiä ulkopuoliselle ostajalle. Myynnin 
jälkeen kuntayhtymä purettaisiin. Asiassa toteutettiin niin sanottu 
indikatiivinen tarjouskierros, jossa ei saatu tarjouksia.  
 
Selvitysten perusteella Varsinais-Suomen lastensuojelun kuntayhtymän 
hallitus on päättänyt 21.11.2022 § 38 esittää, että kuntayhtymän jatkaisi 
toimintaansa kiinteistökuntayhtymänä, jonka tehtäväksi jäisi kiinteistöjen 
omistaminen, ylläpito, hallinto ja vuokraus. Kuntayhtymän uusi nimi olisi 
Varsinais-Suomen kiinteistökuntayhtymä.  
 
Kuntayhtymän hallitus esittää jäsenkuntien valtuustoille, että ne hyväksyvät 
uuden perussopimusluonnoksen siten, että uusi perussopimus tulisi 
voimaan 1.1.2023. Peruspääoma jakaantuu seuraavasti: 
 
Kaarina 145.211,53 euroa 
Naantali 71.938,36 euroa 
Paimio 55.278,11 euroa 
Raisio 127.435,63 euroa 
Salo 216.370,26 euroa. 
 
Kuntayhtymän kotipaikka on Salo. Salossa kuntayhtymä hallinnoi Halikon 
perhetukikeskusta ja Halikon perhekeskusta. 
 
Nykyiseen voimassaolevaan Varsinais-Suomen lastensuojelun 
kuntayhtymän perussopimukseen nähden uuden kuntayhtymän toiminta on 
niin merkittävissä määrin erilaista, että kuntayhtymän toimintaa 
määrittelevä perussopimus tulee uusia.  
 
Liitteenä olevassa perussopimusluonnoksessa kuntayhtymän tehtäväksi 
vahvistetaan kiinteistöjen omistaminen, ylläpito, hallinto ja vuokraus. 
Luonnoksessa kuntayhtymän nimi vaihtuu lastensuojelukuntayhtymästä 
kiinteistökuntayhtymäksi. 
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Uuden kuntayhtymän toimielimet olisivat esityksen mukaan yhtymähallitus 
ja tarkastuslautakunta. Näin ollen jäsenkunnat päättäisivät jatkossa 
nykyisen yhtymävaltuuston ratkaisemat asiat, eli jäsenkunnat päättäisivät 
hallituksen ja tarkastuslautakunnan henkilövalinnat, tilinpäätöksen 
hyväksymisen, vastuuvapauden myöntämisen sekä tilintarkastusyhteisön. 
 
Ylintä päätösvaltaa kuntayhtymässä käyttäisi tulevaisuudessa yhtymän 
hallitus. Kuntayhtymällä ei olisi johtavaa viranhaltijaa, vaan yhtymän 
hallitus tekee päätökset puheenjohtajan esityksestä. Yhtymällä voisi 
kuitenkin olla esimerkiksi sivutoiminen isännöitsijä, joka käytännössä 
valmistelisi asiat yhteistyössä hallituksen puheenjohtajan kanssa. 
 
Kuntayhtymän peruspääoma ja osuudet säilyvät nykyisellään. 
Peruspääomalle maksetaan vuotuista korkoa nykyiseen tapaan. 
Peruspääomaosuudet määrittävät jäsenkuntien osuudet kuntayhtymän 
varoihin sekä vastuut kuntayhtymän veloista, velvoitteista ja menoista. 
Tilikauden tuloista kertynyt mahdollinen ylijäämä maksetaan jäsenkunnille 
ja mahdollinen alijäämä veloitetaan jäsenkunnilta peruspääomaosuuksien 
suhteessa. 
 
Perussopimusluonnoksessa on myös pykälät kuntayhtymästä eroavan ja 
toimintaa jatkavien kuntien asemasta, omistajaohjauksesta, talousarvion 
valmistumisaikataulusta, toiminnan ja talouden seurannasta sekä 
raportoinnista, tuloksen käsittelystä tilinpäätöksessä, investointien 
rahoituksesta, hallinnon ja talouden tarkastamisesta sekä kuntayhtymän 
purkamisesta. 
 
Siirtymäajan vuoksi nykyinen yhtymävaltuusto hyväksyy vuoden 2022 
tilinpäätöksen, jonka jälkeen yhtymävaltuuston toiminta lakkaa. 
 
Yhtymähallitus on hyväksynyt esityksen kokouksessaan 21.11.2022. 
Jäsenkuntien tulisi käsitellä asia joulukuun 2022 valtuustoissa, jotta 
uudistus saataisiin voimaan vuoden 2023 alusta lukien. Tieto asian 
käsittelystä on tullut vasta marraskuun lopulla, jolloin kaikki kunnat eivät 
pysty kokousaikatauluista johtuen käsittelemään asiaa ennen 
vuodenvaihdetta. Raision kaupunginvaltuuston seuraava kokous on sovittu 
pidettäväksi 30.1.2023, jolloin asia voidaan käsitellä valtuustossa.  
 
Kuntayhtymän hallitus on kokouksessaan 21.11.2022 hyväksynyt 
toimitilojen vuokraamista koskevat vuokrasopimukset Varsinais-Suomen 
hyvinvointialueen kanssa. Sopimukset ovat kolmivuotisia. Vuotuinen 
vuokratuotto kaikista toimitiloista on noin 380.000 euroa. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteen 
mukaisen Varsinais-Suomen kiinteistökuntayhtymän perussopimuksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 6    
2202/00.04.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen Varsinais-

Suomen kiinteistökuntayhtymän perussopimuksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Liitteet 
 [4] Varsinais-Suomen kiinteistökuntayhtymän perussopimus 

 
Oheismateriaali 
 Varsinais-Suomen lastensuojelukuntayhtymän hallituksen esitys 

21.11.2022 
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Lisämäärärahaesitys vuoden 2023 talousarvioon päiväkotitiloja varten 
 
Infralautakunta 17.01.2023 § 11  
  
 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Raision asukasmäärän ennakoitua nopeampi kasvu on tuonut tarpeen 
varhaiskasvatuksen tilojen lisäämiseksi. Toimikaudelle 2023–2024 ei ole 
osoittaa varhaiskasvatuspaikkaa kaikille sitä hakeneille kaupungin omista 
tiloista. Vuokraamalla lisätiloja nykyisistä Seurakunnan Vaisaaren 
seurakuntakodin tiloista, pystytään järjestämään päivähoitopaikat 2–3 
lapsiryhmälle (max. n. 40 lasta) alkuvuodesta 2023 alkaen.  
 
Päiväkodin vaatima henkilöstö ja toimintaan tarvittavat hankinnat  
 
Varhaiskasvatuksen toimitiloja suunniteltaessa tulee ottaa huomioon 
ympäristöterveydenhuollon ja varhaiskasvatuksen tilojen asetukset ja 
ohjeet päiväkotien suunnittelussa. Vuokrattaviin tiloihin tehdään pieniä 
toiminnallisia muutoksia mm. wc, varasto ja eteistiloihin, jotta tilat täyttävät 
päiväkotikäyttöön vaaditut vaatimukset. Lisäksi toimintaa varten tarvitaan 
tilan kalustus. Siinä hyödynnetään kiinteistössä olemassa olevaa 
kalustusta osittain, niin pitkälle kuin mahdollista. Päiväkoti tarvitsee myös 
leikkipihan, joka voidaan rakentaa viereisen puiston reunaan, jossa on 
aiemmin ollut leikkikenttä (YO-tontti, 680-001-0164-0001). Leikkipuiston 
rakentamiseen tulisi varata 100.000 euroa vuodelle 2023. Kustannusarvio 
tarkentuu suunnittelun edetessä. Leikkialueena voidaan myös hyödyntää 
ennen uuden leikkikentän valmistumista hieman kauempana olevaa 
Vaisaaren leikkipuistoa. 
 
Vuokrattavassa päiväkodissa toimii jakelukeittiö (kuumaruokatoimitus). 
Salaatit ja välipalat tulevat valmiina tai valmistetaan itse ja astiat pestään. 
Keittiön toiminnot ja päiväkodin siivous edellyttävät yhden siivoushenkilön 
vakanssin täyttämistä. Varhaiskasvatuksen henkilöstötarpeet on esitetty 
vuoden 2023 talousarvion yhteydessä. 
 
Edellä mainituille kustannuksille ei ole vuoden 2023 talousarviossa 
osoitettua määrärahaa. 
 
Esitettävät lisämäärärahat vuodelle 2023: 
 
Henkilöstökulut (tilapalvelut) 40.000 € 
Ruokapalvelut 80.000 € 
Tilavuokrat ja ylläpitokulut 75.000 € 
Tilojen muutostyöt 20.000 € 
Leikkipuiston rakentaminen 100.000 € 
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Määrärahamuutokset käyttötalousosaan ovat: 
 
Infralautakunta, toimintakulujen lisäys, nettovaikutus -195.000 euroa: 
 4820.635010 (rakennusten ja huoneistojen vuokrat) -75.000 euroa 
 4004.634010 (henkilöstökulut) -40.000 euroa (sis. palkka- ja 

henkilösivukulut) 
 4520.636010 (elintarvikkeet) -80.000 euroa 
 
Määrärahamuutokset investointiosaan ovat: 
 
Infralautakunta, investointimäärärahan lisäys 120.000 euroa: 
 5010.965010 (muut peruskorjaukset) 20.000 euroa 
 3500.963502 (leikkikenttien peruskorjaus) 100.000 euroa 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen valtuustolle,  
 
1) että se hyväksyy esitetyn mukaisesti 195.000 euron lisämäärärahan 
infralautakunnan vuoden 2023 talousarvioon 
 
2) että se myöntää infralautakunnan vuoden 2023 investointeihin 
lisämäärärahan esitetyn mukaisesti 120.000 euroa 
 
3) että se hyväksyy talousarviomuutosten aiheuttamat tarvittavat lisäykset 
lainanottovaltuuteen sekä muutokset rahoituslaskelmaan. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 23.01.2023 § 25  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää valtuustolle,  

 
1) että valtuusto hyväksyy esitetyn mukaisesti 195.000 euron 
lisämäärärahan infralautakunnan vuoden 2023 talousarvioon 
 
2) että valtuusto myöntää infralautakunnan vuoden 2023 investointeihin 
lisämäärärahan esitetyn mukaisesti 120.000 euroa 
 
3) että valtuusto hyväksyy talousarviomuutosten aiheuttamat tarvittavat 
lisäykset lainanottovaltuuteen sekä muutokset rahoituslaskelmaan. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
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Päätös Kristiina Engström ehdotti Tanja Parkon kannattamana, että 
päätösehdotus hyväksytään muutoin, mutta 2. kohta muutetaan 
seuraavasti: “2) että valtuusto myöntää infralautakunnan vuoden 2023 
investointeihin lisämäärärahan esitetystä poikkeavasti 100.000 euroa”. 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 
poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja esitti äänestysjärjestykseksi, 
että kaupunginjohtajan ehdotusta kannattavat äänestävät jaa ja 
Engströmin ehdotusta kannattavat äänestävät ei. Äänestysesitys 
hyväksyttiin. Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin 3 jaa-ääntä 
(Jarmo Rosama, Satu Rantanen, Niina Äikäs) ja 8 ei-ääntä (Jari Salonen, 
Jonni Moislahti, Tanja Parkko, Mika Koivisto, Mikko Kangasoja, Kristiina 
Engström, Emma Lindqvist, Jukka Rantala). Puheenjohtaja totesi, että 
Kristiina Engströmin ehdotus on tullut kaupunginhallituksen päätökseksi. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 7    
1685/02.02.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää valtuustolle, 

 
1) että valtuusto hyväksyy esitetyn mukaisesti 195.000 euron 
lisämäärärahan infralautakunnan vuoden 2023 talousarvioon 
 
2) että valtuusto myöntää infralautakunnan vuoden 2023 investointeihin 
lisämäärärahan esitetystä poikkeavasti 100.000 euroa  
 
3) että valtuusto hyväksyy talousarviomuutosten aiheuttamat tarvittavat 
lisäykset lainanottovaltuuteen sekä muutokset rahoituslaskelmaan. 
 

Päätös Ari Korhonen ehdotti Vesa Parantaisen ja Aleksi Suron kannattamana, että 
päätösehdotus hyväksytään muutoin, mutta 2. kohta muutetaan 
seuraavasti: ”2) että valtuusto myöntää infralautakunnan vuoden 2023 
investointeihin lisämäärärahan esitetyn mukaisesti 120.000 euroa”.  
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty pohjaehdotuksesta 
poikkeava kannatettu ehdotus. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa pohjaehdotusta 
kannattavat äänestävät jaa ja Ari Korhosen tekemää ehdotusta 
kannattavat äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 29 jaa-ääntä ja 14 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että kaupunginhallituksen päätösehdotus on tullut 
valtuuston päätökseksi. 
  
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 
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Liitteet 
 [5] Äänestysluettelo 30.1.2023 § 7 
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Tiedonpuiston koulu, kokonaiskustannusarvion hyväksyminen 
 
Infralautakunta 17.01.2023 § 12  
  
 Valmistelija: kiinteistöpäällikkö Ari Jalonen ja tekninen johtaja Timo Oja, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Hanke: 
 
Vaisaaren koulun korvaavan koulurakennuksen, Tiedonpuiston koulun 
hankesuunnitelma on hyväksytty infralautakunnassa 5.10.2021 (§ 19), 
kaupunginhallituksessa 26.10.2021 (§ 358) ja kaupunginvaltuustossa 
1.11.2021 (§ 165). Infralautakunta on päättänyt kokouksessaan 18.1.2022 
(§ 9) esittää toteutusmuodoksi projektinjohtourakkaa ja kaupunginhallitus 
on 24.1.2022 (§ 13) kokouksessaan hyväksynyt toteutusmuodoksi 
projektinjohtourakan lautakunnan esityksen mukaisesti. 
 
Hankkeen rahoitus: 
 
Raision kaupunginvaltuuston (29.11.2021) hyväksymään 2022 
talousarvioon ja taloussuunnitelmaan sisältyvässä 
talonrakentamisohjelmassa 2022–2026 on varattu Tiedonpuiston koulun 
uudisrakennusta varten määrärahaa vuosille 2022–2026 seuraavasti: 
 
-  ta- 22     1.000.000 € 
-  ts- 23  10.000.000 € 
-  ts- 24  16.950.000 € 
-  ts- 25    8.700.000 € 
- ts- 26    1.000.000 € 
-  kokonaiskustannusarvio yht:  37.650.000 € 
 
Tiedonpuiston koulun uudisrakennushankkeen kokonaiskustannusarvio ja 
toteuttamisvuodet ovat sitovia. Hanke voi käyttää vuosittain 
kokonaiskustannusarvion puitteissa määrärahaa sen mukaan, kuin 
hankkeen eteneminen vaatii. Lopullinen hankkeen vuosittainen 
määrärahankäyttö vahvistetaan jälkikäteen valtuustossa tilinpäätöksen 
yhteydessä. 
 
Kokonaiskustannusarvio 
 
Hankkeelle on hankesuunnittelussa ja sen kehitysvaiheessa laadittu 
kokonaiskustannusarvio eli tavoitebudjetti. Kokonaiskustannusarvio on 
lukittu poliittisella päätöksellä, joten sitä ei voida ylittää. 
 
Tarjouspyynnön mukaan projektinjohtourakoitsijaksi valitaan 
projektinjohtopalkkiosta, tavoitehinnasta ja laatuarvioinnista eniten pisteitä 
saanut urakoitsija. Projektinjohtourakoitsijan tarjous 
projektinjohtopalkkiosta on kiinteä. Tilaajan tavoitteena on toteutusvaiheen 
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projektinjohtourakkasopimuksessa sovitun tavoitehinnan alitus sekä 
valmistuminen aikataulussa, rakennustöiden laadukas suorittaminen, 
kustannusten ennustettavuus ja projektinjohtourakoitsijan synnyttämä 
asiakaskokemus urakkaohjelman mukaisesti. Saatujen urakkatarjousten 
perusteella laskettu hankkeen kokonaiskustannusarvio tulee ylittymään. 
 
Tiedonpuiston koulun alkuperäinen kustannusarvio on laskettu 
hankesuunnitelman mukaisilla tilatiedoilla elokuussa 2021. 
Laskentavaiheessa Haahtela-indeksi oli 95,0 / 1.2021 ja hintataso 95,5 / 
8.2021. Kustannusten nousuun on varauduttu elokuun 2021 
kustannusarviossa verottomalla hankevarauksella, 4.053.000 euroa. 
Raision kaupungin valtuuston hankkeelle hyväksymä veroton 
tavoitebudjetti, johon sisältyy kaikki hankkeesta tilaajalle aiheutuvat 
kustannukset ovat 37.650.000 euroa (3.442 € / br-m²) bruttoalan ollessa 
10.939 br-m². 
 
Tiedonpuiston koulu -hankkeen suunnitelmien jatkokehitystyö 
urakkakilpailutusta varten käynnistyi huhtikuussa 2022. Kehitystyötä tehtiin 
yhdessä hankkeen tilaajan, käyttäjien, arkkitehtiryhmän ja heidän 
käyttämien alikonsulttien sekä rakennuttajakonsultin kanssa. Suunnitelmia 
kehitettiin tietoisena kustannuspaineesta. Hyvän yhteistyön ja 
suunnitteluratkaisujen tehostamisen seurauksena tilaohjelmallista pinta-
alaa saatiin pienennettynä -239 m2 ilman, että koulun toiminnallisuus olisi 
kärsinyt. Kun käytetään hintataso 11/2022, tilatehostamisesta johtuva 
kustannussäästö on noin 885.000 euroa. Pääosin tilaohjelmaan 
kuulumattomien tilojen toimennallisista ratkaisuista on rakennuksen 
laskennallinen bruttoala kuitenkin kasvanut 177 m2 (yht. 11.116 br-m2), 
mikä on kääntänyt pinta-alamuutokseen perustuvan laskelman 
kustannusnousuksi, hintatasolla 11/2022 laskettuna noin 655.000 euroa. 
 
Elokuun 2021 kustannusarviossa esitetty hankevaraus 11,7 %, on 
laskentavaiheessa uudisrakennushankkeen varausprosentiksi ollut varsin 
korkea, millä on haluttu varmistaa, ettei toteutusvaiheen aikana ole tarvetta 
hakea lisärahoitusta. Määritetty hankevaraus olisi varmasti riittänyt 
rakennushankkeen ennakoimattomiin kustannuksiin, mutta Euroopan ja 
Suomen tilanne muuttui dramaattisesti torstaina 24.2.2022, kun Venäjä 
hyökkäsi Ukrainaan. Hyökkäys aiheutti poikkeuksellisen nopean 
kustannustason nousun mm. rakennusmateriaaleihin, joiden saatavuus ei 
ollutkaan enää selvää, eikä tiedossa ollut uusia kauppaväyliä ja/tai 
korvaavia materiaaleja, minkä vuoksi Suomessa rakennusmateriaalien 
hinnat lähtivät nousemaan jyrkästi. 
 
Edellä mainitusta Euroopan epävakaasta geopoliittisesta tilanteesta 
johtuvana on Haahtelan hintaindeksi noussut poikkeuksellisen jyrkästi 
aikaisempiin vuosiin verrattuna. Projektinjohtourakoitsijan 
kilpailutusvaiheessa hintataso oli 109.0 / 11.2022 eli hintatason muutos on 
13,5 (verrattuna hankesuunnitelman hintatasoon 95,5 / 8.2021), mikä 
aiheuttaa sen, että hankkeen perustamiskustannukset ovat nousseet 
hintaan 42.070.000 euroa (3.785 € / br-m2). Hintaan sisältyy 
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korotettu/päivitetty hankevaraus 4.460.500 euroa. Muutos alkuperäiseen 
perustamiskustannukseen/rakennuskustannusarvioon on 4.420.000 euroa 
eli noin 11,7 prosenttia. 
 
Euroopan tilanteen vakiintuessa sodan pitkittymisen seurauksena on 
hintojen nousu hieman tasaantunut ja osa hinnoista on kääntynyt jopa 
laskuun. Sähkön hinnan raju nousu nyt loppuvuodesta v.2022 on taas 
aiheuttanut tiettyihin rakennusmateriaaleihin (mm. sementti) 
poikkeuksellista nousua. Tilanteen on arvioitu helpottuvan talvikauden 
jälkeen. 
 
Mikäli Ukrainan ja Venäjän sota päättyy sinä aikana, kun Tiedonpuiston 
koulua rakennetaan, on odotettavissa taas uusi rakennusmateriaalien 
hintojen nousu, koska Ukraina tulee olemaan Euroopan suurin työmaa, 
jonne tarvitaan kaikkea mahdollista rakennusmateriaalia mahdollisimman 
pikaisella aikataululla tilanteen ja maan olosuhteiden normalisoimiseksi. 
Euroopan geopoliittinen epävakaa tilanne on vaikuttanut materiaalien 
hintojen nousun lisäksi myös urakoitsijoiden riskivarauksien kasvamiseen 
merkittävästi. Hankkeen tarjouskilpailun perusteella tällaisten 
riskivarausten olemassaolo on ollut selvästi havaittavissa ja varaukset ovat 
olleet suuruudeltaan varsin saman suuruista kaikkien saatujen tarjousten 
osalta. Julkinen hankinta ei anna mahdollisuutta neuvotella tai tinkiä 
tällaisista mahdollisesti ylimääräisistä hintavarauksista vaan tarjoushintoja 
pitää kunnioittaa. 
 
Kustannusasiantuntijoiden kanssa käytyjen keskustelujen ja analyysien 
perusteella esitetään, että hankkeen alkuperäistä 
kokonaiskustannusarviota korotetaan 6.850.000 eurolla hintaan 
44.500.000 euroa (4.003 € / br-m2) bruttoalan ollessa 11.116 br-m2. 
Kokonaiskustannusarvio ei sisällä irtaimistohankintoja ja vuosille 2025– 
2026 käyttötalousosaan vanhan koulurakennuksen purkamista. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy Tiedonpuiston koulun 
rakennushankkeen kokonaiskustannusarvion korottamisen 6.850.000 
eurolla vuoden 2025 taloussuunnitelmaan, kokonaiskustannusarvion 
ollessa 44.500.000 euroa vuosina 2022–2026. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan kokouksessa heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 23.01.2023 § 26  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy 
Tiedonpuiston koulun rakennushankkeen kokonaiskustannusarvion 
korottamisen 6.850.000 eurolla vuoden 2025 taloussuunnitelmaan, 
kokonaiskustannusarvion ollessa 44.500.000 euroa vuosina 2022–2026. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Sivistysjohtaja Leena Laakso ja talousjohtaja Sanna Häkli poistuivat 
kokouksesta asian käsittelyn ja päätöksenteon jälkeen klo 19.30. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 8    
1685/02.02.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto hyväksyy Tiedonpuiston 

koulun rakennushankkeen kokonaiskustannusarvion korottamisen 
6.850.000 eurolla vuoden 2025 taloussuunnitelmaan, 
kokonaiskustannusarvion ollessa 44.500.000 euroa vuosina 2022–2026. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Heikki Laineen eronpyyntö kaupunginhallituksen varajäsenyydestä 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 436  
  
 Valmistelija: hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Heikki Laine on jättänyt 28.11.2022 eronpyynnön kaupunginhallituksen 
varajäsenyydestä, syynä Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmästä 
eroaminen 29.11.2022 alkaen. 
 
Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. 
Eron myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että 
 
1. valtuusto merkitsee tiedoksi Heikki Laineen eronpyynnön 
kaupunginhallituksen varajäsenen tehtävästä 
 
2. valtuusto myöntää eron Heikki Laineelle kaupunginhallituksen 
varajäsenen tehtävästä 
 
3. valtuusto valitsee Heikki Laineen tilalle kaupunginhallitukseen uuden 
varajäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 9    
2/00.00.01.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että 

 
1. valtuusto merkitsee tiedoksi Heikki Laineen eronpyynnön 
kaupunginhallituksen varajäsenen tehtävästä 
 
2. valtuusto myöntää eron Heikki Laineelle kaupunginhallituksen 
varajäsenen tehtävästä 
 
3. valtuusto valitsee Heikki Laineen tilalle kaupunginhallitukseen uuden 
varajäsenen jäljellä olevaksi toimikaudeksi. 
 

Päätös Janne Aso ehdotti, että kaupunginhallituksen varajäseneksi valitaan 
Markus Maunula. 
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Valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti ja valitsi 
kaupunginhallituksen varajäseneksi Markus Maunulan jäljellä olevaksi 
toimikaudeksi. 
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Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite koskien nk. Kruununaukion tonttia 
 
Kaupunginvaltuusto 6.9.2021 § 143 
 

Valtuutettu Helinä Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Raision kaupungin keskustassa sijaitseva, Raision kaupungin hallussa 
oleva kolmiotontti 680-3-9904-0201 nk. Kruununaukion tontti, on ollut 
joutomaana ainakin yli 30 vuotta. Tontti on täynnä rikkaruohoja, 
kurtturuusu- ym. pusikoita sekä erilaista roskaa. Viime aikoina on tonttia, 
keskustan parkkipaikkojen puut-teessa, alettu käyttää myös pysyvästi 
parkkipaikkana.  
 
Tontti on luonnollisesti ikävä maisemahaitta ympärillä asuville sadoille 
asukkaille. Lisäksi huoltoyhtiötä on moitittu alueen hoidon laiminlyönnistä, 
vaikka alue ei sille kuulu. Myös Rannikkoseutu on ihmetellyt asiaa. Koko 
muu ympärillä oleva puisto on esimerkillisen hyvin hoidettu.  
 
Alueen aktiivit ovat olleet useampaan kertaan yhteydessä kaupungin 
päättäviin elimiin, mutta tuloksetta. Alue ei tunnu olevan kenenkään 
vastuulla. Ainoa konkreettinen vastine on ollut, että kerätkää adressi. 
Adressin kerääminen tuntuu kaukaa haetulta, koska asia kerran on tuotu 
päättävien elinten tietoon.  
 
Ehdotan, että tontti siivotaan, rikkaruohot ja pusikot poistetaan ja alueelle 
perustetaan siisti nurmikko – tietenkin asiantuntijoiden ohjeita noudattaen.  
 
Raisiossa 6.9.2021 
 
Helinä Aaltonen Erkki Haavisto 
Jukka Rantala Anneli Kivijärvi 
Janne Laulumaa Juha Hellstén” 
 

Päätös Aloite merkittiin pöyhtäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
Kaupunginhallitus 20.9.2021 § 318 
 

– – Kaupunginhallitus lähettää – – valtuutettu Helinä Aaltosen aloitteen 
koskien nk. Kruununaukion tonttia infralautakunnan valmisteltavaksi. – – 

 
Infralautakunta 29.11.2022 § 131  
  
 Valmistelija: kaupungininsinööri Mikko Kunttu, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Valtuutettu Helinä Aaltonen ym. muut valtuutetut jättivät aloitteen koskien 
Kruunuaukion kunnostamista. He esittivät, että alue siivotaan, rikkaruohot 
ja pusikot poistetaan ja alueelle perustetaan siisti nurmikko. 
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Kruunuaukio sijaitsee kerrostalokorttelin sisäpuolella ja sitä reunustaa 
päättyvät kadut (Lautamiehenkatu ja Herastuomarinkatu) ja katujen välissä 
olevat LPA-alueet (autopaikkojen korttelialue, jossa sallitaan kevyet 
katokset). Pohjoispuolelta Kruunuaukiota reunustaa kerrostalokiinteistö (As 
Oy Lautamiehenkuja). Alueen asemakaava on tullut voimaan 
loppuvuodesta 1978. Aukio on ollut sorapintaista leikkialuetta 
rakentumisesta saakka. Kruunuaukion kaavamerkintä on UL, joka 
tarkoittaa leikkikenttää. Ilmakuvatarkastelun perusteella alueella ei ole 
koskaan ollut leikkipuistoa. Lähin leikkipaikka sijaitsee keskuspuiston 
puolella. Keskuspuiston leikkipaikka sijaitsee linnuntietä noin 150 metrin 
päässä Kruunuaukiosta ja Venheenpuiston leikkipaikka noin 400 metrin 
päässä. Kerrolanpuiston leikkipaikalle on matkaa noin 800 metriä. 
Teknisen keskuksen palveluverkkoselvityksessä (2020) on otettu kantaa 
leikkipaikkaverkostoon. Leikkipaikkaverkostoa on arvioitu 400 metrin 
säteelle sijoittuvien lapsien lukumäärän ja leikkipaikkojen etäisyyden 
perusteella. Lopputuloksena leikkipaikkojen kokonaismäärä tulee 
vähentymään muutamalla leikkipaikalla (38 –> 34) ja leikkipaikkojen 
sijainnit voivat muuttua uusia kaava-alueita rakennettaessa. Leikkipaikan 
rakentaminen Kruunuaukiolle ei tule kyseeseen edellä mainittujen faktojen 
perusteella. Kruunuaukiolta ei ole suoraa yhteyttä keskuspuistoon, joten 
alue palvelee lähinnä kerrostalojen asukkaita. Kruunuaukion pinta-ala on 
2800 m². 
 
Kruunuaukion nurmettaminen vaatii kasvualustan tekemisen 
(massanvaihto). Massanvaihdon vuoksi nurmikon perustamisen kustannus 
olisi karkeasti arvioiden n. 40.000 € kokonaisuudessaan. Kasvualustaa ei 
kyetä toteuttamaan käyttötalouden puitteissa. Kruunuaukion 
kunnostaminen on siis investointi. Investoinnit vahvistetaan talousarvion 
yhteydessä, joten Kruunuaukion kunnostamisesta päätetään aikaisintaan 
vuoden 2024 talousarvion laadinnan yhteydessä. Tällöin Kruunuaukion 
kunnostaminen voidaan toteuttaa vuoden 2024 aikana. Käyttötalous 
mahdollistaa kuitenkin kurtturuusujen poistamisen ja pusikoiden 
raivaamisen sekä puhtaanapidon. Erityistä huomiota voidaan kiinnittää 
virheellisesti pysäköityihin ajoneuvoihin (maastopysäköinti). 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Timo Oja 
 

Päätösehdotus Infralautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 428  
   
Esittelijä Kaupunginhallitus 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 
aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Tekninen johtaja Timo Oja poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 
jälkeen klo 18.55. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 10    
1078/10.03.01.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Saila Rinteen ym. valtuutettujen aloite koskien mielenterveyden ensiapukoulutusta 
oppilaille ja opettajille sekä työelämän mielenterveystaitojen koulutusta henkilöstölle ja 
johdolle 
 
Kaupunginvaltuusto 12.4.2021 § 57 
464/06.01.00/2021 
 Valtuutettu Saila Rintee jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Nuorten pahoinvointi on puhuttanut paljon viime aikoina, katuväkivallan 

lisääntymisestä koulukiusaamiseen. Raisiossa kaupungin henkilöstön 
sairauspoissaolot ovat lisääntyneet huomattavasti. Vuoden 2019 
henkilöstöraportin mukaan 28 % sairauspoissaoloista johtui 
mielenterveyssyistä. 

 
 Selvää on, että meidän täytyy kuunnella nuoria ja miettiä yhdessä heidän 

kanssaan keinoja parantaa heidän hyvinvointiaan. Nuorten ideoita 
kuuntelemalla syntyi myös europarlamentaarikko Alviina Alametsän 
mielenterveystaitojen opettamista kouluissa koskeva aloite, jonka 
pilottikokeilua kaupunginvaltuusto päätti suosittaa Helsingissä. 

 
 Myös työelämässä on perusteltua vahvistaa mielenterveystietoja ja -taitoja. 

Mielenterveystaidot vahvistavat sekä työntekijöiden että johdon 
toimintakykyä ja työhyvinvointia sekä kokemusta oman työnteon 
merkityksellisyydestä. Mielenterveystaitoihin lasketaan kuuluvaksi tietämys 
yleisimmistä mielenterveyden ongelmista, sekä puheeksi ottamisen ja 
puuttumisen kyky ja välineet. Lisäksi työyhteisön toimiva vuorovaikutus on 
keskeinen osa mielenterveystaitoja. 

 
 Raision kaupungin sopeuttamisohjelmassa yhtenä talouden 

sopeutuskeinona esitetään työhyvinvointiin panostaminen:  
 ”Panostetaan systemaattisesti organisaatiokulttuurin kehittämiseen, 

laadukkaaseen esimieskoulutukseen, työntekijäkokemuksen 
parantamiseen, kehitetään henkilöstöraportointia, sairauspoissaolojen 
reaaliaikaista seurantaa sekä toteutetaan systemaattisia täsmätoimia. 
Sairauspoissaolojen määrässä tavoitellaan kuntien keskimääräistä tasoa, 
minkä saavuttaminen toisi arviolta lähes 0,5 miljoonan euron menojen 
vähennyksen vuositasolla. Tavoitteena v. 2022 100.000 € ja v. 2023 
300.000 € sairauspoissaoloista johtuvien kustannusten vähentyminen.”  

 Antamalla henkilökunnalle mielenterveystaitoihin keskittyvää koulutusta 
voidaan osaltaan edistää edellä mainittujen tavoitteiden saavuttamista. 

 
 Raision Vihreä valtuustoryhmä esittää, Raision kouluissa toteutetaan 

oppilaille ja opettajille kahden koulupäivän mittainen mielenterveyden 
ensiavun koulutus.  

 
 Lisäksi esitämme, että Raision kaupungin henkilöstölle ja johdolle 

toteutetaan työelämän mielenterveystaitojen koulutus.  
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 Mielenterveystaitojen koulutuksessa opettajille ja oppilaille esitellään oman 

hyvinvoinnin vahvistamisen perusteet, ohjeita riskitilanteiden 
tunnistamiseen ja muiden auttamiseen, elämänkriiseistä selviämiseen ja 
erilaisten mielenterveyden häiriöiden tunnistamiseen. Koulutusta annetaan 
esim. siitä, miten autetaan koulukaveria, jolla on paniikkikohtaus, tai 
ystävää, joka kokee itsetuhoisia ajatuksia. Arkipäivän mielenterveystaitojen 
vahvistamiseen kouluissa on tutkitut mallit. Niillä voimme ennaltaehkäistä 
lasten ja nuorten mielenterveyden ongelmia, kiusaamista ja 
kouluväkivaltaa. 

 
 Henkilöstön ja johdon mielenterveystaitojen koulutuksessa panostetaan 

ennaltaehkäisevästi psykososiaaliseen kuormitukseen ja niistä 
mahdollisesti aiheutuviin sairauspoissaoloihin. Koulutus tarjoaa tietoa, 
taitoja ja konkreettisia työkaluja siitä, kuinka voi vahvistaa mielen suoja- ja 
voimavaratekijöitä ja vähentää riskitekijöitä. Tavoitteena on myös edistää 
työyhteisöjen käytäntöjä siten, että mielenterveysosaamisesta tulee 
luonteva osa työyhteisön arkea ja ihmisten välistä toimintaa ja 
vuorovaikutusta. Samalla kun mielenterveyttä tukevat rakenteet 
työympäristössä vahvistuvat, vähennetään mielenterveysongelmiin liittyviä 
ennakkoluuloja ja mahdollisesti myös erilaisista mielenterveyssyistä 
johtuvia sairauspoissaoloja. Mielenterveyden tukeminen työssä on niin 
voimavarojen vahvistamista kuin epäkohtiin puuttumista. Näillä toimilla 
voidaan vähentää myös työssä koettua psykososiaalista kuormitusta ja 
edelleen siitä aiheutuvia sairauksia. 

 
 Nuorten mielenterveyden ongelmat ovat olleet pitkään kasvussa. Tähän on 

paljon syitä, kuten koulujen ja sosiaalitoimen aliresursointi. 
Mielenterveystaitojen opettaminen ei yksin ratkaise näitä rakenteellisia 
ongelmia tai korvaa yhteiskunnan tukiverkkoja. Koulutus on kuitenkin 
toimiva ja kustannustehokas keino ennaltaehkäistä ongelmia ja tarjota 
koko ikäryhmälle entistä parempia keinoja kohdata elämän haasteita ja 
tukea toisiaan. 

 
 Koulutukset voidaan toteuttaa mielenterveyden ammattilaisen tai 

mielenterveyden ensiapukouluttajaksi koulutetun opettajan avulla. 
Työelämän mielenterveystaidoista valmista koulutusmateriaalia on 
saatavilla myös Suomen Mielenterveys ry:ltä.  

 
 Linkkejä: https://www.vihreat.fi/ajankohtaista/mielenterveyden-

ensiaputaidot-kannattaa-antaa-jo-koulussa/  
 
 Lähteet:  Suomen Mielenterveys ry:n verkkosivut mieli.fi 
  Työsuojeluhallinnon verkkosivut Tyosuojelu.fi 
 

Raision Vihreä valtuustoryhmä 
Pekka Heikkilä Saila Rintee  
Niko Toivonen Kristiina Engström 

https://www.vihreat.fi/ajankohtaista/mielenterveyden-ensiaputaidot-kannattaa-antaa-jo-koulussa/
https://www.vihreat.fi/ajankohtaista/mielenterveyden-ensiaputaidot-kannattaa-antaa-jo-koulussa/
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Seija Sorsavirta Jari Pulkkinen 
Sari Suominen Janne Laulumaa 
Emma Lindqvist Merja Niemi 
Jukka Rantala Hannele Lehto-Laurila 
Jarmo Rosama Tuija Hyytiä 
Maria Virko  Niina Äikäs” 

 
Päätös  
 Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 Heikki Laine poistui kokouksesta klo 22.23, Mika Koivisto klo 22.26 ja 

Jonni Moislahti klo 22.28 tämän asian käsittelyn aikana. 
 
 
Kaupunginhallitus 26.4.2021 § 137 
 
 - - Kaupunginhallitus lähettää - - valtuutettu Saila Rinteen aloitteen koskien 

mielenterveyden ensiapukoulutusta oppilaille ja opettajille sekä työelämän 
mielenterveystaitojen koulutusta henkilöstölle ja johdolle 
sivistyslautakunnan ja konsernihallinnon valmisteltavaksi - -. 

 
 
Sivistyslautakunta 26.10.2022 § 114  
  

Valmistelija: henkilöstöjohtaja Piia Syvänen, opetuksen kehittämispäällikkö 
Heli Kivelä ja sivistysjohtaja Leena Laakso, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Raision kaupungin tavoitteena on, että kaupungin työntekijöillä on 
oikeanlaista osaamista, motivaatiota yhteisten tavoitteiden toteuttamiseen, 
halua itsensä ja työnsä kehittämiseen ja hyvinvointia sekä työkykyä jatkaa 
työuraa mahdollisimman pitkälle. Kaupungin strategian yhtenä tavoitteena 
on osallisuus ja toimintakulttuuri, jonka mukaan Raision kaupungille on 
tärkeää osaava ja hyvinvoiva henkilöstö sekä avoin ja kehittyvä 
toimintakulttuuri. 
 
Henkisen ja fyysisen työhyvinvoinnin edistäminen ei koostu yksittäisistä 
toimenpiteistä, vaan se on osa jokapäiväistä johtamista ja työntekoa. Se on 
suunnitelmallista, pitkäjänteistä ja ennakoivaa toimintaa, jonka strateginen 
johtaminen kuuluu johtoryhmälle ja kaikille esihenkilöille. Hyvinvoinnin tilaa 
seurataan joka toinen vuosi toteutettavan Kunta10-työhyvinvointikyselyn 
avulla. Lisäksi työyksiköissä toteutetaan tarvittaessa tapauskohtaisesti 
työhyvinvointiin liittyviä selvityksiä. Tammikuussa 2022 toteutettiin 
psykososiaalisen kuormittumisen selvittämiseen liittyvä kysely kaikille 
Raision kaupungin esihenkilöille. Kyselyssä esiin tulleisiin asioihin on 
järjestetty erilaisia tukitoimia, kuten työpsykologin sparrausta työn hallinnan 
lisäämiseen, mahdollisuus toimialakohtaisiin koulutuksiin liittyen 
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kognitiiviseen ergonomiaan sekä sen tukemiseen sekä kohdennettuja 
koulutuksia esihenkilöille esihenkilötyön tueksi. 
 
Kunta10-työhyvinvointikysely toteutetaan syksyllä 2022 ja kyselyn tulosten 
perusteella kohdennetaan jatkotukitoimia niihin työyksiköihin, joissa tuen 
tarvetta nousee esiin. 
 
Raision kaupungilla on käytössä Mielen jelppi-sovellus, joka on kaikkien 
työntekijöiden saatavavilla. Mielen jelppi-sovellus on työkalu (chattibotti), 
jolla työntekijä voi etsiä itselleen apua ja tukea elämän haastaviin 
tilanteisiin, jaksamiseen ja mielenterveyden tukemiseen. Työkalua 
käytetään anonyymisti, eikä vastaustietoja tallenneta mihinkään. Mielen 
jelppi-sovellus löytyy kaupungin sisäisen tiedotuskanava Raitin etusivulta. 
Raision kaupungilla on käytössä työkyvyn aktiivisen tuen toimintatapa, joka 
sisältää kolme toimintamallia: varhaisen tuen toimintamallin, tehostetun 
tuen toimintamallin ja työhön paluun tuki -toimintamallin. Tarkoituksena on 
havaita työkykyyn liittyvät psyykkiset tai fyysiset ongelmat mahdollisimman 
varhaisessa vaiheessa. Tavoitteena on myös osatyökykyisten työssä 
jatkamisen tukeminen. Kokonaisvaltaisen työkyvyn ylläpitoon ja 
hyvinvointiin tähtää osaltaan myös virkistystoiminta, johon sisältyy 
liikuntaa, kulttuuritoimintaa ja yhteisiä juhlia. 
 
Raision kaupunki suunnittelee myös osallistumista 2023 – 2025 
työterveyslaitoksen toteuttamaan psykososiaalisen tuen tutkimus- ja 
kehittämishankkeeseen. Tutkimukseen valitaan 200 työntekijää. 
Tutkimushankkeen tavoitteena on määrittää terveyden kannalta 
olennaisimmat työn ja työpaikan psykososiaaliset voimavarat, joihin 
työpaikkojen kehittämistoimet olisi kannattavinta keskittää. 
Tutkimustuloksia voidaan laajasti hyödyntää koko organisaatiossa. 
 
Raision varhaiskasvatuksessa, esi- ja perusopetuksessa sekä lukiossa 
seurataan lukuvuoden aikana hyvinvoinnin vuosikelloa, jonka mukaan mm. 
yhteisöllinen oppilashuolto toimii ennaltaehkäisevässä hyvinvointityössään. 
Hyvinvoinnin vuosikellossa on neljä teemaa: turvallinen yhteisö ja 
sosiaaliset taidot, itsetuntemus ja tunnetaidot, hyvinvointi arjessa sekä 
arvot ja unelmat. Näihin teemoihin on luokka-astekohtaisesti kerätty 
opettajille ja kasvattajille helposti käyttöönotettavia tehtäviä ja 
kokonaisuuksia. Vuosikello tuo arkeen erilaisia menetelmiä oppilaiden 
mielenterveyden, osallisuuden ja hyvinvoinnin tueksi.  
 
Raisiossa on menossa tai juuri haettu monia erilaisia ohjelmia ja hankkeita 
oppilaiden mielenterveyden ja kouluhyvinvoinnin parantamiseksi. Raision 
koulut ja oppilas- ja opiskeluhuolto ovat mukana TYKS:n Varhain- 
palvelussa, jonka tarkoituksena on jalkauttaa matalan kynnyksen 
mielenterveyspalveluita kouluun. Valtakunnallisessa sitouttavan 
kouluyhteisötyön pilotissa, Ysikympissä, etsitään keinoja perusopetuksen 
oppilaiden koulupoissaolojen ja koulupahoinvoinnin selättämiseen. 
Liikkuva koulu, liikkuva päiväkoti ja RaiHa, Raision harrastamisen malli 
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osana harrastamisen Suomen mallia kehittävät keinoja liikunnan ja 
harrastamisen mahdollisuuksien lisäämiseen varhaiskasvastus- ja 
kouluikäisille lapsille ja nuorille.  
 
Yhdeksän kunnan esi- ja perusopetuksen yhteistyöhanke KONSTI etsii 
keinoja oppimisen tuen ja inkluusion kehittämiseen. Hankeen puitteissa on 
tuotettu mm. pedagogisen tuen käsikirja. Hakemukset yhteisöllisen 
oppilashuollon kehittämishankkeeseen ja nuorisotyön jalkauttamiseen 
yläkouluun ovat juuri lähteneet. Lähes kaikkiin hankkeisiin ja kokeiluihin 
kuuluu olennaisena osana myös henkilöstön kouluttaminen ja tiedon 
lisääminen. Esimerkiksi Nepsy (neuropsykiatrinen) –koulutusta on 
kuluvana lukuvuonna paljon tarjolla opettajille ja ohjaajille. Helmikuussa 
aiheesta järjestetään opettajien koulutusiltapäivä ja tämän jälkeen 
jatketaan aiheen parissa nepsy-kahviloiden muodossa kerran kuussa. 
 
Kartuttamamme tiedon ja taidon puitteissa työskentelemme aktiivisesti 
kaikkien hyvinvoinnin parantamiseksi kouluissa ja päiväkodeissa. 
Mielenterveyden ensiapu –koulutus on hyvää peruskoulutusta 
mielenterveydestä, mutta koulutus- ja kasvatusalalle räätälöityjen 
koulutusten ja hankkeiden mukanaan tuomien kohdennettujen koulutusten 
kautta saamme juuri sivistystoimialalle parhaiten sopivaa koulutusta, joka 
palvelee myös oppilaita ja lapsia arjessa. 
 
Kukin toimiala vastaa työntekijöidensä koulutustarpeiden määrittelystä ja 
koulutuksesta. Koulutuksiin osallistutaan tarpeen ja määrärahojen 
puitteissa. Työnantajana pyrimme jatkuvasti kehittämään työntekijöiden 
kokonaisvaltaista hyvinvointia. Näin ollen erillistä mielenterveystaitojen 
koulutusta ei ole tarkoituksenmukaista järjestää. Koulutukset ja useat eri 
tukitoimenpiteet järjestetään tapaus- ja tarvekohtaisesti. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa. 
 

Päätös Käydyn keskustelun jälkeen sivistyslautakunta päätti yksimielisesti Tuija 
Ason esityksestä jättää asian pöydälle. 

 
 
Sivistyslautakunta 30.11.2022 § 126  
  
 Sivistyslautakunta päätti kokouksessaan 26.10.2022 § 114 jättää asian 

pöydälle. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 
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Päätösehdotus Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen sivistyslautakunnan 
26.10.2022 § 114 selostusosan mukaisen vastauksen.   
 

Päätös Mirva Salonen ehdotti Tuija Ason ja Kimmo Kososen kannattamana, että 
sivistyslautakunta hyväksyy päätösehdotuksen siten muutettuna, että 
sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen sivistyslautakunnan 
26.10.2022 § 114 selostusosan mukaisen vastauksen ja päättää, että 
sivistyskeskus tarjoaa Vaisaaren koulun opettajille mahdollisuuden 
osallistua mielenterveyden ensiapu-koulutukseen yhtenä vaihtoehtoisena 
täydennyskoulutusvaihtoehtona. Sivistyslautakunta hyväksyi ehdotuksen 
yksimielisesti. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastettiin heti kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 429  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus antaa valtuustoaloitteeseen sivistyslautakunnan 

26.10.2022 § 114 selostusosan mukaisen vastauksen sekä evästää 
sivistystoimialaa huomioimaan mielenterveyden ensiapu-koulutuksen 
yhtenä vaihtoehtona koulutuksia suunnitellessaan. Kaupunginhallitus 
ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 11    
1858/06.01.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Jonna Meron ym. valtuutettujen aloite taiteen perusopetuksen järjestämisestä ja 
kehittämisestä 
 
Kaupunginvaltuusto 29.11.2021 § 195 
 
 Valtuutettu Jonna Mero jätti seuraavan aloitteen: 
 
 “Taiteen perusopetus on tavoitteellista asteittain etenevää opetusta, jonka 

tavoitteena on antaa oppilaalle valmiuksia itseilmaisuun, taiteenalan 
ammatilliseen koulutukseen ja taiteenalan korkea-asteen koulutukseen. 
Taiteen perusopetuksen opetussuunnitelman perusteiden 2017 mukaan 
opetettavia taiteenaloja ovat tällä hetkellä arkkitehtuuri, kuvataide, käsityö, 
mediataide, musiikki, sanataide, sirkustaide, tanssi ja teatteritaide. 

 
 Tällä hetkellä Raisiossa on mahdollista saada taiteen perusopetusta 

ainoastaan kuvataiteessa, jonka opetuksen järjestäjänä toimii Raisio-
opisto. Lisäksi Raision kaupunki ostaa musiikkiopistopaikkoja Naantalin 
musiikkiopistosta ja Turun konservatorio ja musiikkiopistosta, mutta opetus 
järjestetään näiden oppilaitosten tiloissa Raision ulkopuolella. 
Yhdenvertaisuuden edistämiseksi opetusta tulisi pyrkiä järjestämään 
mahdollisimman lähellä, jotta esimerkiksi opetuspaikalle kuljettaminen ja 
siitä muodostuvat kustannukset eivät ole esteenä opetukseen 
osallistumiselle. 

 
 Turun seudulla on useita eri taiteenalojen toimijoita, joilla on jo opetus- ja 

kulttuuriministeriön myöntämä lupa taiteen perusopetuksen järjestämiseksi. 
Lisäksi Raisiossa on aktiivinen Raisio-teatteri, Raision VPK:n soittokunta ja 
Raision nuorisosoittokunta. 

 
 Esitän, että Raisio selvittää Raisio-opiston ja lähialueen eri taiteenalojen 

toimijoiden mahdollisuudet tarjota taiteen perusopetusta Raisiossa joko 
itsenäisinä toimijoina tai yhteistyössä muiden kanssa. Esitän myös, että 
Raisio aktiivisesti edistää taiteen perusopetuksen järjestämisen 
monipuolistamista Raisiossa esimerkiksi tarjoamalla kohtuuhintaisia ja 
sopivia tiloja toimijoiden käyttöön sekä kutsumalla heitä taiteen 
perusopetuksen järjestäjiksi Raisioon. 

 
Jonna Mero  Mirva Salonen 
Saila Rintee  Jani Suominen 
Ella Mylly  Niko Toivonen 
Niko Dahlgren Ari Korhonen 
Helinä Aaltonen Jukka Rantala 
Annika Ollila  Janne Laulumaa 
Anneli Kivijärvi Sari Suominen 
Niina Äikäs  Elisa Vuorinen 
Juha Hellstén” 
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Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 

 
 
Kaupunginhallitus 13.12.2021 § 461 
 
 "- - Kaupunginhallitus lähettää - - valtuutettu Jonna Meron aloitteen taiteen 

perusopetuksen järjestämisestä ja kehittämisestä sivistyslautakunnan 
valmisteltavaksi.- -" 

 
 
Vapaa-aikalautakunta 29.11.2022 § 123  
 
 Valmistelija: kirjasto- ja kulttuuritoimen johtaja Tiina Salo ja Raisio-opiston 

rehtori Gitte Enqvist, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Kaupunginhallitus on lähettänyt aloitteen sivistyslautakunnan 
valmisteltavaksi. Taiteen perusopetus koskee sivistys- ja vapaa-
aikatoimialaa, joten aloite käsitellään sekä sivistyslautakunnassa että 
vapaa-aikalautakunnassa. 
 
Kulttuurilla on tutkitusti huomattavia hyvinvointi- ja terveysvaikutuksia 
kaikenikäisten kansalaisten elämään. Kulttuuri onkin osa ennalta 
ehkäiseviä palveluja, joiden merkitys lisääntyy, koska sosiaali- ja 
terveydenhuollon kustannuksia on tarpeen hillitä. Kulttuuriin kasvetaan ja 
kasvatetaan. Kaikkien täytyy saada osansa kulttuurista lapsuudesta alkaen 
koko eliniän ajan. Omakohtainen tekeminen ja kokeminen lisäävät 
osallisuutta, aktiivisuutta ja yhteisöllisyyttä. 
 
Taiteen perusopetuksen opetussuunnitelman perusteista ja keskeisistä 
sisällöistä taiteenaloittain päättää opetushallitus. Linkki opetushallituksen 
sivuille https://www.oph.fi/fi/koulutus-ja-tutkinnot/taiteen-perusopetuksen-
opetussuunnitelman-perusteet.  
 
Kulttuuripalvelut tarjoaa raisiolaisille lapsille ja nuorille mahdollisuuksia 
musiikin harrastamiseen Raision nuorisosoittokunnan kautta ja ostamalla 
oppilaspaikkoja Turun musiikinopetus Oy:ltä ja Naantalin musiikkiopistolta. 
Myös Harrastamisen Raision mallin kautta on mahdollista osallistua 
orkesterikerhon toimintaan. Usein lasten musiikinopiskelu etenee niin, että 
lapsi aloittaa musiikkiharrastuksen yksityisessä musiikkikoulussa tai 
Nuorisosoittokunnassa, joissa hän saa alkuopetuksen soittimeen. Kun 
taidot ja kiinnostus kasvaa, hän saattaa jatkaa taiteen perusopetuslain 
mukaisessa oppilaitoksessa, kuten Turun musiikinopetus Oy tai Naantalin 
musiikkiopisto. Molemmat oppilaitokset tarjoavat taiteen perusopetuslain 
musiikin laajan oppimäärän mukaista taiteen perusopetusta. Vapaa-
aikalautakunnan hyväksymän sopimuksen mukaan kaupungilla on 40 
oppilaspaikkaa Turun musiikinopetus Oy:ssä (yhdistynyt Turun 
konservatorio ja Turun seudun musiikkiopisto) ja 20 oppilaspaikkaa 
Naantalin musiikkiopistossa. Korona on hieman verottanut opiskelijoiden 

https://www.oph.fi/fi/koulutus-ja-tutkinnot/taiteen-perusopetuksen-opetussuunnitelman-perusteet
https://www.oph.fi/fi/koulutus-ja-tutkinnot/taiteen-perusopetuksen-opetussuunnitelman-perusteet
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määrää, mutta voi otaksua, että oppilasmäärät palaavat ajan myötä 
ennalleen. 
 
Aloitteen valmistelijat pyysivät Turun soitinopetus Oy:stä ja Naantalin 
musiikinopistosta näkemystä musiikinopetuksen järjestämisestä Raisiossa. 
Oppilaitosten lausunnoissa todettiin, että oppilailta tai heidän huoltajiltaan 
ei ole tullut toiveita järjestää opetusta Raisiossa, vaan että opistot 
muodostavat ainutlaatuisen musiikin oppimisympäristön, joka innostaa ja 
kannustaa musiikin oppimiseen ja tarjoaa elämyksiä elinikäisen hyvän 
musiikkisuhteen kasvulle. Oppilaitoksissa on myös luontevat 
mahdollisuudet päästä vaikkapa heti oman pääaineen oppitunnin jälkeen 
yhteissoittoon tai musiikin perusteiden ryhmiin.  
 
Molemmat oppilaitokset toteavat, että opetuksen antaminen Raisiossa on 
mahdollista, mutta se vaatii useiden kymmenien tuhansien investointeja 
(pianoluokkaan kaksi akustista soitinta, joista ainakin toinen flyygeli, 
yhteismusisoinnissa vaadittava riittävän iso ja korkea tila, kaikki soittimet ja 
musiikkiteknologiassa vaaditut erityisvarustellut tietokoneet). Lisäksi 
todettiin, että kun oppitunteja aiemmin järjestettiin Raision koulujen tiloissa, 
tunnit pääsivät alkamaan myöhemmin, koulujen oman opetuksen takia. 
Lausunnot oheismateriaalina. 
 
Kuten aloitteessa todetaan, Raisiossa on mahdollista saada taiteen 
perusopetusta kuvataiteessa ja opetuksen järjestäjä on Raisio-opisto. 
Toisin sanoen Raision lasten ja nuorten kuvataidekoulu toimii opiston 
osana ja tarjoaa kuvataiteen yleisen oppimäärän mukaista taiteen 
perusopetusta.  
 
Kuvataidekoululla on käytössään kuvataiteelliseen toimintaan hyvin 
soveltuvat, mutta kooltaan rajalliset tilat. Opiston tavoitteena on kehittää 
kuvataidekoulun toimintaa ja lisätä koulun opiskelijamäärää. Vuonna 2022 
kuvataidekoulussa opiskelee alustavan tilaston mukaan 98 lasta ja nuorta. 
Oppilasmäärä on koronaa edeltävään aikaan verrattuna hieman pienempi 
(keskimäärin 110 opiskelijaa/vuosi). Ensimmäisenä askeleena 
oppilasmäärän kasvattamiseksi on syksyllä 2022 käynnistetty  
4-5 -vuotiaiden kuvataideryhmä, josta oppilaat ohjataan jatkamaan 
kuvataidekoulussa. Raisio-opistolla ja kulttuuripalveluilla on tavoitteena 
kehittää Friisilän verstasalueen toimintoja vuoden 2024 aikana siten, että 
kuvataidekoulun toimitiloja voidaan ajanmukaistaa ja laajentaa ja toimintaa 
lisätä. 
 
Lisäksi opistolla on pitkäaikaista kokemusta lastenteatteritoiminnan 
järjestämisestä. Opistossa toiminut Raision lasten ja nuorten teatteri oli 
aikoinaan laaja teatterikurssien kokonaisuus, mutta Raision teatterin 
menetettyä Harkossa sijainneet teatteritilat, myös lastenteatteri jäi ilman 
teatteriharrastukselle sopivaa harjoitustilaa. Väistötiloissa, normaalissa 
koululuokassa, toiminen vähensi opiskelijamäärää pikkuhiljaa. Tällä 
hetkellä opistolla on Raisiossa yksi yhdeksän oppilaan lastenteatteriryhmä. 
Ryhmä harjoittelee Raision teatterin nykyisissä tiloissa, Vanhalla 
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kauppaoppilaitoksella. Tilojen käytöstä ja näytösten järjestämisestä 
sovitaan yhteistyössä Raision teatterin kanssa. 
 
Teatteritaiteen osalta aloitteen valmistelijat ovat kysyneet Turun Nuoren 
Teatterin näkemystä taiteen perusopetuksen järjestämisestä Raisiosta. 
Turun Nuori Teatteri on vuonna 1972 perustettu ammattijohtoinen 
harrastajateatteri, joka on vuodesta 1996 lähtien tarjonnut teatteritaiteen 
perusopetusta alueen lapsille ja nuorille. Taiteen perusopetuksen opettajat 
ovat pedagogisen pätevyyden omaavia teatterialan ammattilaisia. Turun 
Nuorella Teatterilla on kiinnostusta ja valmiudet itsenäisenä toimijana 
laajentaa teatteritaiteen perusopetusta myös Raisioon. Opetustoimintaa 
varten teatteri tarvitsee käyttöönsä teatteriopetukseen soveltuvat 
opetustilat. Ideaalein opetustila olisi teatteritila. Mikäli teatteritilaa ei ole 
mahdollista järjestää, opetustilan tulisi olla kooltaan sellainen, jossa on 
tilaa liikkua (esim. pieni liikuntasali tms., tavallinen luokkahuone ei sovellu 
teatteritoimintaan).  
 
Edellä esitetyn pohjalta on todettava, että taiteen perusopetuslain mukaisia 
musiikin, teatterin ja muiden taiteenalojen opintoja on mahdollista tuoda 
Raisioon, kunhan toiminnalle voidaan tarjota asianmukaiset tilat ja välineet 
ja kaupunki tukee toimintaa taloudellisesti. Kuvataidekoulun osalta voidaan 
todeta, että toimintaa on mahdollista laajentaa, kun Friisilän verstasalueen 
toimitilat ajanmukaistuvat 2024. Asia tuodaan päätöksentekoon vuoden 
2024 talousarvion valmistelun yhteydessä. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Päätösehdotus Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 

Päätös Saila Rintee ehdotti Terhi Valkeejärven ja Juha Hellsténin kannattamana, 
että vapaa-aikalautakunta hyväksyy päätösehdotuksen siten muutettuna, 
että vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen ja edellyttää, että selvitetään mahdollisuus laajentaa taiteen 
perusopetusta muidenkin taiteenlajien kuin kuvataiteen osalta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty esittelijän 
ehdotuksesta poikkeava kannatettu ehdotus ja asiasta on äänestettävä. 
 
Suoritetussa äänestyksessä esittelijän tekemää pohjaehdotusta kannatti 
kolme jäsentä (Jyrki Heiskari, Pasi Kujala ja Tapio Soiniitty), ja 
vastaehdotusta viisi jäsentä (Annika Karvonen, Juha Hellstén, Aija Salerto, 
Saila Rintee ja Terhi Valkeejärvi). Sari Packalén äänesti tyhjää. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Saila Rinteen päätösehdotus oli tullut vapaa-
aikalautakunnan päätökseksi. 
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Sivistyslautakunta 30.11.2022 § 127 
 
 - -  
 
Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 

 
Päätösehdotus Sivistyslautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen. 

 
Päätös Mirva Salonen ehdotti Tuija Ason kannattamana, että sivistyslautakunta 

hyväksyy päätösehdotuksen siten muutettuna, että sivistyslautakunta 
antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen ja edellyttää, että 
selvitetään mahdollisuus laajentaa taiteen perusopetusta muidenkin 
taiteenlajien kuin kuvataiteen osalta. Sivistyslautakunta hyväksyi 
ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Pöytäkirja tarkastettiin tämän asian osalta heti kokouksessa. 

 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 430  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 12    
2116/12.00.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Mirva Salonen ehdotti, että valtuusto edellyttää, että selvitetään 
mahdollisuus laajentaa taiteen perusopetusta muidenkin taiteenlajien kuin 
kuvataiteen osalta. Puheenjohtaja totesi, että ehdotus raukesi 
kannattamattomana. 
 
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 

 
Oheismateriaali 
 Turun konservatorion lausunto 10.10.2022 valtuustoaloitteeseen 
 Naantalin musiikkiopiston lausunto lokakuu 2022 valtuustoaloitteeseen 
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Valtuutettu Jari Pulkkisen ym. valtuutettujen aloite frisbeegolfin harrastamisesta sisätiloissa 
talvikaudella 
 
Kaupunginvaltuusto 10.10.2022 § 120  
  
 Valtuutettu Jari Pulkkinen jätti seuraavan aloitteen: 

 
”Pyydämme selvittämään liikuntarajoitteisten mahdollisuudesta käyttää 
sisätiloja, frisbeegolfin harrastamiseen talvikaudella. 
 
Talvikäytössä esim. Kerttulan liikuntahallissa voisi olla muutama 
kevytversio frisbeegolfin käyttöön tarkoitettuja koreja, näin innostus säilyisi 
myös talven yli ja edistäisi mielekästä elämää harrastuksien parissa. 
 
Hienoa on, että Kerttulassa on jo huomioitu frisbeegolf koreja, niin että 
liikuntarajoitteiset on huomioitu, tämä on myös hyvää mainosta Raisiolle 
myös valtakunnallisesti. 
 
KD:n valtuustoryhmä: Jari Pulkkinen 
 
Jukka Rantala Hans Våg 
Emma Lindqvist Eveliina Tyyskänen 
Harri Seikola  Aleksi Suro” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 17.10.2022 § 352  
  
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen vapaa-aikalautakunnan 

valmisteltavaksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Vapaa-aikalautakunta 29.11.2022 § 124  
  
 Valmistelija: liikunta- ja nuorisotoimenjohtaja Karita Toivonen, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

 Liikunta- ja nuorisopalveluilla on siirrettäviä frisbeegolfkoreja kolme 
kappaletta nuorisokeskus Nopassa. Korit ovat raisiolaisten 



 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 1/2023  46 (67) 

 
Kaupunginvaltuusto § 120 10.10.2022 
Kaupunginhallitus § 352 17.10.2022 
Vapaa-aikalautakunta § 124 29.11.2022 
Kaupunginhallitus § 431 12.12.2022 
Kaupunginvaltuusto § 13 30.01.2023 
 

yhdistystoimijoiden lainattavissa ennakkovarauksella uuden Timmi-
varausjärjestelmän kautta maksutta vuoden 2023 alusta alkaen.  

 
 Korien käyttäjien tulee hakea itselleen salivuoro Kerttulan liikuntahallin 

henkilökunnan kautta. Näin henkilökunta pystyy ennakoimaan salit, jossa 
frisbeegolfkiekkojen heittäminen on mahdollista siten, että harrastus ei riko 
salia sekä liikuntatila on käyttäjien saavutettavissa.  

 Esteettömiä liikuntasaleja Raisiossa on Kerttulan liikuntahallin lisäksi 
Kaanaan sekä Friisilän koulujen liikuntasalit sekä Kauppaoppilaitoksen 
liikuntasali, joka sijaitsee nuorisokeskus Nopan välittömässä 
läheisyydessä. 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Leena Laakso 
 

Päätösehdotus Vapaa-aikalautakunta antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan 
vastauksen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 431  
   
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Sivistysjohtaja Leena Laakso poistui kokouksesta tämän asian käsittelyn 
jälkeen klo 19.00. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 13    
1804/12.04.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Helinä Aaltosen ym. valtuutettujen aloite viestinnän kohdistamisesta kaikille 
asukasryhmille tasapuolisesti 
 
Kaupunginvaltuusto 31.01.2022 § 24 
 
 Valtuutettu Helinä Aaltonen jätti seuraavan aloitteen: 
 

”Kaupungin toiminnassa on viestintä kaikkein tärkeimpien toimintojen 
joukossa. Kuntalaki velvoittaa ottamaan viestinnässä huomioon eri 
asukasryhmien tarpeet. Sama asia todetaan myös kaupungin 
toimintasäännössä.  

 
Kuntalain 29§:ssä todetaan viestintäpykälän koskevan kaikkea kunnan 
toimintaa. Eniten tulisi jatkossa pohtia sitä, miten kaikille kaupunkilaisille 
tärkeät tiedot saadaan perille nykyisessä, verkon ja sosiaalisen median 
hallitsemassa viestinnässä. Tämä foorumi ei käytännössä tavoita kaikkia 
kaupunkilaisia. Nykyisellä tiedottamisella jää suuri osa ihmisistä 
ulkopuolelle osasta kaupungin toimintaa. Kaikilla, varsinkaan iäkkäämmillä 
kaupunkilaisilla ei ole tietokonetta eikä taitoa hoitaa asioita verkossa. 
Suurin ongelma on se, että osa kaupungin asukkaista ei ole tasavertaisina 
mukana yhteisten asioiden hoidossa.  

 
Digitaalisten palveluiden rinnalla tulee vielä olla tarjolla palveluja myös 
heille, joilla ei ole mahdollisuutta digipalvelujen käyttöön. Digipalvelujen 
rinnalla tulee aina olla henkilökohtaista palvelua ja helposti löydettävissä 
oleva puhelinnumero, mistä palvelua ja neuvontaa voi saada. Kunnassa 
valmistelussa olevista asioista, niitä koskevista suunnitelmista, tehdyistä 
päätöksistä ja päätösten vaikutuksista tulee saada tietoa niidenkin, joilla ei 
ole tietokonetta.  

 
Valtuustoaloite: 
 
”Raisio tiedottaa” -lehti on hyvä informaatiokanava. Esitän, että lehti 
ilmestyisi jatkossa ainakin neljä kertaa vuodessa ja päästyämme 
koronasta, järjestetään säännöllisesti myös kasvokkain yleisötilaisuuksia 
kaupungin ajankohtaisista asioista.  

 
Hyvinvointialueiden aloitellessa toimintaansa on ensiarvoisen tärkeää, että 
tiedotus tavoittaa kaikki kaupunkilaiset. Esitän, että kaupungin 
tiedotuksesta laaditaan toimintasuunnitelma, missä jokaisella osa-alueella 
tulee olla nimetty ja jokaisen tiedossa oleva tiedotuksesta vastaava 
henkilö. 

 
Raisiossa 31.1.2022 
 
Keskustan valtuustoryhmä 
Helinä Aaltonen 
Erkki Haavisto 
Jukka Rantala 
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Janne Aso Mirva Salonen 
Ari Korhonen Kimmo Kosonen 
Jani Suominen Annika Ollila 
Niina Äikäs Jari Pulkkinen 
Saila Rintee Pirita Efe” 

 
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
 
 
Kaupunginhallitus 07.02.2022 § 58 
 

- - Kaupunginhallitus lähettää - - valtuutettu Helinä Aaltosen aloitteen 
viestinnän kohdistamisesta kaikille asukasryhmille tasapuolisesti 
konsernipalveluyksikön valmisteltavaksi - - . 

 
 
Kaupunginhallitus 12.12.2022 § 432  
  
 Valmistelija: viestintäjohtaja Mirkka Ruohonen, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 

 
Valtuutettu Helinä Aaltonen ym. muut valtuutetut jättivät aloitteen Raisio 
tiedottaa -lehden ilmestymiskertojen lisäämisestä. Aloitteessa todetaan, 
että asukkaita tulee kaupungin viestinnässä kohdella tasapuolisesti ja 
digipalveluiden rinnalla tulee tarjota myös ei-digitaalisia palveluita.  
 
Raision kaupungin viestintä on monikanavaista ja tahtotila on tavoittaa 
asukkaat tasapuolisesti. Viestintää tehdään suunnitelmallisesti ja kanavia 
kehitetään tarpeen mukaan - kustannusten ja resurssien puitteissa. Tällä 
hetkellä olemassa olevia kanavia ovat kaupungin verkkopalvelu raisio.fi, 
asukaslehti Raisio tiedottaa ja kaupungin sosiaalisen median kanavat 
(Facebook, Instagram, Twitter, LinkedIn ja Youtube). Kaupunki tavoittaa 
asukkaita myös median kautta sekä erilaisissa tapahtumissa. 
Valtuustoaloitteessa mainitut yleisötilaisuudet ovat hyvä tapa jakaa tietoa 
ja kohdata asukkaita. Asukkaiden toiveiden mukaan tilaisuuksia on 
järjestetty myös hybridinä ja etänä.  
 
Aloitteessa toivottiin useammin ilmestyvää asukaslehteä. Toive Raisio 
tiedottaa -lehden ilmestymiskertojen lisäämisestä on huomioitu vuodelle 
2023 ja lehtiä ilmestyy yhteensä kolme. Tänä vuonna asukaslehtiä on 
ilmestynyt kaksi.  
 
Raisio tiedottaa -lehti jaetaan kaikkiin koteihin Raisiossa. Lehden sisältö 
koostuu sekä ajankohtaisesta asukasinformaatiosta että kaupungin 
toimintaa taustoittavista artikkeleista. Lehden toteutuskustannukset ovat 
yleisen hinnannousun myötä kasvaneet, erityisesti jakelun ja paperin 
osalta. Vuonna 2023 tavoitteena on kysyä asukkailta ja lehden lukijoilta 
palautetta ja näkemystä lehden ilmestymisestä ja sisällöistä. 
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Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus antaa valtuustoaloitteeseen edellä olevan vastauksen ja 

ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 
vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 14    
2185/07.02.01/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Valtuutettu Janne Ason ym. valtuutettujen aloite kierrättämisen monialaisen toimintamallin 
tuomiseksi Raisioon 
 
Kaupunginvaltuusto 1.11.2021 § 177 
 

Valtuutettu Janne Aso jätti seuraavan aloitteen: 
 
”Ruotsalaisen Eskilstunan kunnan voidaan todeta olevan yksi edellä 
kävijöistä ympäristökysymyksissä. Kunnasta löytyy ReTuna niminen 
kierrätyskeskus, joka poikkeaa vahvasti suomalaisittain totutusta 
toimintamallista. Kierrätyskeskuksen lajitteluasemalle voi toimittaa 
kierrätykseen soveltuvaa materiaalia mm. vaatteista astioihin, 
elektroniikasta huonekaluihin ja astioihin saakka. Lisäksi toimintapaikassa 
on perinteinen kierrätysmateriaalin vastaanottoasema. 
 
Toimintamalli perustuu siihen, että samoissa tiloissa toimii yritysten 
toimesta kierrätysmateriaalin ostoskeskus ja yritykset myyvät uudelleen 
kiertoon kierrätykseen toimitettua materiaalia. Lisäksi kierrätettävistä 
materiaaleista muokataan uusia tuotteita kuluttajille tarjottaviksi. 
 
Yritysten toiminta kierrätyskeskuksen tiloissa perustuu eräänlaiseen 
kumppanuussopimukseen ja tarkoin määriteltyihin ehtoihin. Saman alan 
toimijoita ei tiloissa ole, kuin yksi. 
 
ReTunan tiloissa järjestetään paljon muutakin, kuin kierrätysmateriaalin 
myyntitoimintaa. Työllistämisen lisäksi koulut ja kansalaisopisto käyttävät 
tiloja, sekä järjestävät opetusta tiloissa. Turun seudulta puuttuu 
kierrätysmateriaalin hyödyntämisestä ja ympäristöopetuksen, sekä 
työllistämisen osalta yhtä pitkälle viety toimintamalli. 
 
Raisio sijaitsee liikenteellisesti hyvin saavutettavalla keskeisellä 
kaupunkiseudun alueella. Siksi uuden tyyppisen kierrätyskeskuksen 
sijainniksi soveltuisi parhaiten Myllyn alue. 
 
Työllistämispalveluiden osalta Raisiollakin olisi suurta tarvetta kehitetyille 
toimintamalleille ja uuden strategian pohjalta haluamme olla 
ympäristöasioissa askeleen edellä. 
 
Esitämme, että kaupunki ryhtyy pikaisesti selvittämään mahdollisuuksia 
tuoda Eskilstunan ReTunan mukainen toimintamalli Raisioon. Selvitys 
voidaan suorittaa yhteistyössä Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnan ja 
Lounais-Suomen Jätehuolto Oy:n kanssa. 
 
Raisiossa 1. päivänä marraskuuta 2021 
 
Janne Aso 
 
Teija Hurmerinta Hans Våg 
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Elisa Vuorinen Eeva Savola 
Jukka Rantala Jari Pulkkinen 
Ari Leinonen  Jari Salonen 
Heikki Laine  Harri Seikola 
Jonni Moislahti Tanja Parkko 
Pasi Kujala  Anneli Kivijärvi 
Kimmo Kosonen Juha Hellstén 
Emma Lindqvist Pirita Efe 
Heikki Suominen Annika Ollila 
Mikko Tammelin Saila Rintee 
Mirva Salonen Jani Suominen 
Janne Laulumaa Niko Dahlgren” 
 

Päätös  
Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi. 
 

 
Lupalautakunta 15.12.2022 § 97  
   
 Valmistelijat: ilmastokoordinaattori Ronja Ryyppö ja kaupunkikehitysjohtaja 

Samu Mattila, etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 

Janne Aso ym. aloitteessa esitetään, että Raision kaupunki ryhtyy 
selvittämään mahdollisuuksia tuoda Eskiltunassa toimivan ReTuna-
kierrätyskeskuksen kaltaista toimintaa Raisioon esimerkiksi Myllyn 
alueelle. 
 
Aloite on annettu sekä lupa- että infralautakunnan vastattavaksi. 
Elinvoima- ja kilpailukykytoimiala on laatinut seuraavan valmistelun: 
 
Suomessa ympäristöministeriön tavoitteena on tehdä kiertotaloudesta 
talouden uusi perusta, jossa tuotanto ja kulutus mahtuvat maapallon 
kantokyvyn rajoihin. Kiertotalous ja sen mahdollisuudet nähdään tärkeinä 
Raisiossa. Uudelleenkäyttömarkkinoiden tehostaminen on erittäin tärkeää 
kiertotalouteen siirtymiseksi, ja siinä myös jätehuollolla on keskeinen rooli. 
Kiertotaloutta suunnitellessa tulee ottaa huomioon resurssitehokkuuden ja 
kierrätyksen lisäksi muutkin kiertotalouden liiketoimintamallit kuten 
jakamispalvelut ja elinkaaren pidentäminen. 
 
Kaupungin näkökulmasta kiertotaloutta tulee edistää erityisesti yhteistyöllä 
alueen muiden kuntien sekä kuntien omistaman jätehuoltoyhtiön, Lounais-
Suomen jätehuolto Oy:n (LSJH) kanssa. LSJH tarjoaa seudullisia jäte- ja 
kierrätyspalveluita mm. Isosuon- ja Topinojan jätekeskuksissa. 
Kierrätyskeskus aiheena on ollut mukana Topinpuiston 
kiertotalouskeskusta kehittävissä hankkeissa, joissa ratkaisuja on pohdittu 
LSJH:n yhteistyökumppanien kanssa. Hankkeet ovat sisältäneet 
tutustumiskäynnit Eskilstunassa sijaitsevaan Retuna-myymälään ja 
muutamiin muihin eurooppalaisiin referensseihin. Myös muualla Suomessa 
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on parhaillaan käynnissä vastaavan kaltaisia kierrätyskeskushankkeita, 
joiden kanssa LSJH tekee yhteistyötä. 
 
LSJH:lla on seudulla pitkään jatkunut yhteistyö Turun Ekotorin ja muiden 
alueen kierrätyskeskustoimijoiden kanssa. On tunnistettu, että toimintaa 
tulisi monipuolistaa ja laajentaa myös yritysten suuntaan. Keväällä 
päättyneessä CirHubs 2 -hankkeessa (6Aika: Circhubs 2 - 
CircHubsCircHubs) LSJH kokosi 17 kumppaniyrityksen verkoston, jotka 
ovat halukkaita kehittämään uudelleenkäyttömarkkinoita alueella yhdessä. 
Uudelleenkäytöllä ja muilla kiertotalouden mukaisilla palveluilla on vielä 
valtavasti hyödyntämätöntä markkinapotentiaalia. Kiertotalousmyymälän 
luomia liiketoimintamahdollisuuksia yrityksille, kuluttajille ja muille toimijoille 
selvitettiin CircHubs 2-hankkeessa: PowerPoint-esitys (circhubs.fi).  
 
LSJH:n työ jatkuu yhteistyökeskustelujen ja mahdollisten tulevien 
hankkeiden kautta. Tavoitteena löytää seudulle investointihalukkuutta sekä 
vastuullinen operaattori yhteistyön vetäjäksi. Ensi kesänä LSJH käynnistää 
pilotin uudelleenkäytettävän tavaran vastaanotosta Topinpuiston 
jätekeskuksessa. Pilotin yhteydessä tutkitaan, kuinka paljon 
lajitteluasemille toimitetaan jätteenä uudelleenkäyttöön soveltuvaa 
materiaalia. 
 
Kuntien omistama LSJH perustettiin huolehtimaan asukkaiden jätehuollon 
ja jäteneuvonnan järjestämisestä. Yhtiö on huolehtinut tehtävästä pitkään 
ja jätehuoltoon ja kiertotalouteen liittyvät kysymykset ovat yhtiön 
ydinosaamista. Varsinaisen kiertotalouteen liittyvän kaupungin sisäisen 
resurssin puuttuessa ja LSJH:n asiantuntijuuteen viitaten Raision kaupunki 
tekee jatkossakin yhteistyötä kiertotalouteen liittyvissä näkökulmissa 
LSJH:n johdolla alueen muiden kuntien ja yritysten kanssa. 
Kaupunginhallitus 21.11.2022 §403 on antanut jätehuoltopoliittisen 
ohjelman luonnoksesta lausunnon, jossa todetaan jätteen määrän 
vähentämisestä ja käytettyjen tavaroiden ja materiaalien uudelleenkäytön 
edistämisestä seuraavasti: 
 
”Monet toimenpiteistä edellyttävät käytännössä, että kunnat yhdessä sekä 
yhteistyössä LSJH ja muiden toimijoiden kanssa toteuttavat toimenpiteitä. 
Kiertotalouden haasteet eivät ratkea yhden kunnan sisällä. Erityisen 
haasteellisia kunnille ovat rakennusosien, -tuotteiden ja ylijäämämaiden 
uudelleenkäyttö. Kiertotalouden edistämisessä tärkeää on tiedon 
lisääminen ja ajattelumallien muuttaminen. LSJH:n näkeminen aktiivisena 
kiertotalouden toimijana, kumppanina ja edistäjänä on hyvä toimintamalli.” 
 
Raision kaupunki keskittyy omalta osaltaan edistämään kiertotaloutta 
Raisiossa mm. joulukuussa alkaneessa Tulevaisuuden kestävä Raisio –
hankkeessa, joka keskittyy ilmastojohtamisen kehittämisen lisäksi 
kaupunkiorganisaation sisäisten kiertotalouden toimintamallien luomiseen. 
Lisäksi kaupunki viestii asukkaille kiertotalouden mahdollisuuksista ja 
kaupungin sisäisistä palveluista kuten lainattavista käyttöesineistä ja 
varattavista yhteiskäyttötiloista. 

https://circhubs.fi/6aika-circhubs-2/
https://circhubs.fi/6aika-circhubs-2/
https://circhubs.fi/wp-content/uploads/2022/07/circhubs-2-liiketoimintamallit.pdf


 
Raision kaupunki 
 
 

Pöytäkirja 1/2023  53 (67) 

 
Lupalautakunta § 97 15.12.2022 
Kaupunginhallitus § 9 16.01.2023 
Kaupunginvaltuusto § 15 30.01.2023 
 

 
Esittelijä Kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila 

 
Päätösehdotus Lupalautakunta antaa kaupunginhallitukselle edellä olevan valmistelun 

mukaisen vastauksen aloitteeseen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginhallitus 16.01.2023 § 9  
   
 Kaupunginhallitus on lähettänyt aloitteen 15.11.2021 § 416 

kaupunkikehityspalveluiden valmisteltavaksi. 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee 

aloitteeseen annetun vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen 
loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Kaupunkikehitysjohtaja Samu Mattila poistui kokouksesta asian käsittelyn 
ja päätöksenteon jälkeen klo 18.04.  
 
Pidettiin kokoustauko klo 18.04-18.11. 

 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 15    
2214/11.00/2022    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee aloitteeseen annetun 

vastauksen tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Janne Aso ehdotti Harri Seikolan ja Niko Toivosen kannattamana, että asia 
palautetaan kaupunkikehitysjaoston valmisteltavaksi. 
 
Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana on tehty kannatettu ehdotus 
asian palauttamiseksi valmisteluun. Puheenjohtaja teki seuraavan 
äänestysehdotuksen: suoritetaan äänestys, jossa asian käsittelyn 
jatkamista kannattavat äänestävät jaa ja asian palautusta kannattavat 
äänestävät ei. Äänestysehdotus hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä annettiin 16 jaa-ääntä ja 27 ei-ääntä. 
Puheenjohtaja totesi, että asia palautetaan kaupunkikehitysjaoston 
valmisteltavaksi. 
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Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä. 

 
Liitteet 
 [6] Äänestysluettelo 30.1.2023 § 15 
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Kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet vuonna 2022 
 
Kaupunginhallitus 23.01.2023 § 28  
  
 Valmistelija: hallintoasiantuntija Sanna Tammilehto, 

etunimi.sukunimi(at)raisio.fi 
 
Hallintosäännön 178 §:n mukaisesti kaupungin asukkaalla sekä 
kaupungissa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on oikeus tehdä aloitteita 
kaupungin toimintaa koskevissa asioissa. 
 
Hallintosäännön 179 §:n mukaisesti aloitteen käsittelee se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa 
asiassa. Jos toimivaltainen viranomainen on toimielin, aloitteista ja 
aloitteiden perusteella suoritetuista toimenpiteistä on annettava 
toimielimelle tieto jäljempänä määritellyllä tavalla. 
 
Kaupunginhallituksen on vuosittain tammikuun loppuun mennessä 
esitettävä valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa 
tehdyistä kunnan toimintaa koskevista aloitteista ja niiden johdosta 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla todeta, mitkä aloitteista 
on käsitelty loppuun.  
 
Muun toimielimen kuin valtuuston toimivaltaan kuuluvista aloitteista on 
annettava tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi 
samalla päättää, mitkä aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä. 
 
Jos aloitteen tekijöinä on vähintään kaksi prosenttia kaupungin asukkaista, 
aloite on kuuden kuukauden kuluessa vireille tulosta otettava toimivaltaisen 
viranomaisen käsiteltäväksi. 
 
Hallintosäännön 180 §:n mukaisesti aloitteen tekijälle on ilmoitettava 
kuukauden kuluessa aloitteen saapumisesta, missä viranomaisessa aloite 
käsitellään, arvioitu käsittelyaika sekä keneltä saa lisätietoja aloitteen 
käsittelystä. 
 
Sen jälkeen, kun aloite on käsitelty loppuun, aloitteen tekijälle on 
ilmoitettava, onko aloite johtanut toimenpiteisiin. 
 
Luettelo keskeneräisistä ja loppuun käsitellyistä kuntalaisaloitteista sekä 
vaikuttamistoimielinten tekemistä aloitteista on oheismateriaalina. 
 
Kaupunginhallitus on 24.1.2022 § 33 päättänyt, että kaupunginhallituksen 
tehtäväalueella tehdyt kuntalaisaloitteet sekä vaikuttamistoimielinten 
tekemät aloitteet tuodaan kaupunginhallitukselle tiedoksi vuosittain 
kyseistä vuotta seuraavan tammikuun loppuun mennessä. 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Eero Vainio 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus  

 
1. merkitsee vuonna 2022 kaupunginhallituksen tehtäväalueella tehdyt 
aloitteet ja niiden johdosta suoritetut toimenpiteet tiedoksi. 
 
2. ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee vuonna 2022 tehdyt 
kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet ja niiden johdosta 
suoritetut toimenpiteet tiedoksi. 
 
Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 16    
53/00.01.02.01/2023    
  
Esittelijä Kaupunginhallitus 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee vuonna 2022 tehdyt 

kaupunginvaltuuston toimivaltaan kuuluvat aloitteet ja niiden johdosta 
suoritetut toimenpiteet tiedoksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Oheismateriaali 
 Kuntalaisaloitteet 2022 
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Sidonnaisuusilmoitusten saattaminen valtuustolle tiedoksi 
 
Tarkastuslautakunta 20.12.2022 § 72  
  
 Kuntalain 84 § 2 momentti velvoittaa laissa mainitut luottamushenkilöt ja 

johtavat viranhaltijat tekemään sidonnaisuusilmoituksen kahden 
kuukauden kuluessa siitä, kun henkilö on tehtäväänsä valittu. 
Sidonnaisuusilmoitukset on kerätty ilmoitusvelvollisilta Webropol-kyselyn 
avulla. 

 
 Sidonnaisuusilmoitus on kuntalain 84 § 1 momentin mukaan tehtävä 

johtotehtävistä sekä luottamustoimista elinkeinotoimintaa harjoittavissa 
yrityksissä ja muissa yhteisöissä, merkittävästä varallisuudesta sekä 
muistakin sidonnaisuuksista, joilla voi olla merkitystä luottamus- ja 
virkatehtävien hoitamisessa. 

 
 Kuntalain 84 § 3 momentin mukaan sidonnaisuusilmoitus tehdään 

tarkastuslautakunnalle, joka valvoo ilmoitusvelvollisuuden noudattamista ja 
saattaa ilmoitukset valtuuston tiedoksi. Tarkastuslautakunta voi 
tarvittaessa kehottaa ilmoitusvelvollista tekemään uuden ilmoituksen tai 
täydentämään jo tehtyä ilmoitusta. 

 
 Lisäksi Raision kaupungin hallintosäännön 96 §:n mukaan 

tarkastuslautakunta huolehtii sidonnaisuusrekisterin julkisten tietojen 
julkaisemisesta kaupungin verkkosivuilla ja saattaa 
sidonnaisuusilmoitukset valtuustolle tiedoksi kerran vuodessa. 

 
 Tarkastuslautakunta on kokouksissaan tarkastanut aiemmin tehdyt, 

kuhunkin kokoukseen mennessä saapuneet sidonnaisuusilmoitukset ja 
niiden täydennykset.  
 

Esittelijä Puheenjohtaja Ari Korhonen 
 

Päätösehdotus Tarkastuslautakunta päättää saattaa liitteen mukaiset 
sidonnaisuusilmoitukset kaupunginvaltuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 17    
664/00.03.02/2022    
  
Esittelijä Tarkastuslautakunta 

 
Päätösehdotus ehdottaa valtuustolle, että valtuusto merkitsee sidonnaisuusilmoitukset 

tiedoksi. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
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Liitteet 
 [7] Sidonnaisuusilmoitukset valtuustoon 
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Varavaltuutettu Mirva Salosen ym. valtuutettujen aloite Raision kaupunginvaltuuston 
kokoustallenteiden tekstittämisestä 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 18    
136/07.02.01/2023    
 
 Varavaltuutettu Mirva Salonen jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Yhdenvertaisuuden edistäminen on kunnan yhdenvertaisuuslakiin 

perustuva velvoite. Yhdenvertaisuuslain (1325/2014) mukaan 
viranomaisen on edistettävä toiminnassaan tavoitteellisesti ja 
suunnitelmallisesti yhdenvertaisuuden toteutumista sekä noudatettava 
välillisen syrjinnän kieltoa. Yhdenvertaisuus tarkoittaa muun muassa sitä, 
että kunnan tarjoamat digitaaliset palvelut ovat saavutettavia kaikille eli 
digitaalisesti esteettömiä. 

 
 Laki digitaalisten palvelujen tarjoamisesta eli digipalvelulaki (306/2019) 

velvoittaa kuntaa tarjoamaan kaikki tarjoamansa digitaaliset palvelut 
saavutettavina. Lisäksi kunnan on huomioitava Suomessa laintasoisesti 
voimaan saatettu YK:n yleissopimus vammaisten henkilöiden oikeuksista. 
Siinä korostetaan vammaisten ihmisten osallisuutta ja mahdollisuutta 
itsenäiseen asiointiin myös digitaalisessa ympäristössä. 

 
 Raision kaupunki ohjaa kaupunginvaltuuston kokousten suorat lähetykset 

kolmannen osapuolen palveluun YouTubeen. Suorasta lähetyksestä jää 
palveluun julkaistu tallenne. Kokousten tallenteissa ei ole tekstitystä. 
Tekstittämättömät tallenteet ovat esimerkiksi kuulovammaisille ei-
saavutettavia. Jos tekstittämättömiä, ei-saavutettavia kaupungin tallenteita 
tai videoita julkaistaan, voi käytäntö saattaa tietyt vammaiset henkilöt 
epäedulliseen asemaan. Se voi pahimmillaan johtaa epäilyyn välillisestä 
syrjinnästä. 

 
 Digipalvelulaki antaa 14 päivää aikaa tehdä tallenteille tarvittavat 

saavutettavuustoimenpiteet. Käytännössä tämä tarkoittaa tekstittämistä. 
Valitettavasti Raisiossa digipalvelulakia on tulkittu siten, että valtuuston 
kokoustallenteet ovat nähtävissä vain kaksi viikkoa. Tämä ei ole kuntaa 
velvoittavan säädöksen tarkoitus, vaan tarkoituksena on tarjota 
yhdenvertainen pääsy tietoon kaikille ihmisille. 

 
 Esitämme, että kaupunki huolehtii valtuuston kokousten tallenteiden 

saavutettavuudesta, ja että tallenteet jatkossa tekstitetään. Lisäksi 
esitämme, että Raision kaupungin verkkosivuilla raisio.fi julkaistu 
saavutettavuusseloste tarkistetaan ja päivitetään vastaamaan nykyistä 
tilannetta myös kolmannen osapuolen palveluissa julkaistavien tallenteiden 
ja videoiden osalta. 

 
 Saavutettavuus on vastuullisuutta ja kunnan velvollisuus on edistää 

yhdenvertaisuutta. 
 

Lisätietoa aiheesta: 
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Etelä-Suomen aluehallintoviraston saavutettavuusvaatimukset -sivusta: 
https://www.saavutettavuusvaatimukset.fi    
 
 
Raisiossa 30.1.2023 
 
Raision Vihreä valtuustoryhmä 
 
Mirva Salonen Jani Suominen 
Nina Stenlund Saila Rintee 
Niko Toivonen Janne Laulumaa 
Aleksi Suro  Jari Pulkkinen 
Helinä Aaltonen Vesa Parantainen 
Niina Äikäs” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 

https://www.saavutettavuusvaatimukset.fi/
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Valtuutettu Jonni Moislahden ym. valtuutettujen aloite koskien kevyenliikenteen yhteyttä 
Kuloistenniityltä Myllyyn 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 19    
137/08.00.00/2023    
 
 Valtuutettu Jonni Moislahti jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Missiomme on olla "Kestävän kasvun rohkea rakentaja", ja v2035 

visiomme on olla "Vehreä ja vetovoimainen uuden sukupolven 
kasvukaupunki". Strategiamme mukaisesti Raisiossa huolehditaan 
vastuullisesti sekä ympäristöstä että ihmisistä. Hyvin hoidetut viheralueet 
tuovat viihtyisyyttä ja kauneutta kaupunkilaisille. Kun kaupunkirakenteet on 
suunniteltu toimiviksi kaikenikäisille ja joukkoliikenne kulkee sujuvasti, on 
Raisiossa helppo liikkua ja saavutettavuus parantuu. 
Kaupunkisuunnittelussa huomioidaan esteettömyys, monipuoliset 
harrastus- ja liikuntamahdollisuudet sekä luontoarvot. 

 
 Maankäyttö ja rakennuslaista pohjautuvien valtakunnallisten ohjeistusten 

alueiden käyttötavoitteista, on Kuloistenniitty1:n osalta suunnittelussa ja 
toteutuksessa edellytetty mm., että edistetään palvelujen, työpaikkojen ja 
vapaa-ajan alueiden hyvää saavutettavuutta eri väestöryhmien kannalta, 
sekä edistetään kävelyä, pyöräilyä ja joukkoliikennettä ja viestintä-, 
liikkumis- ja kuljetuspalveluiden kehittämistä. Raisio on myös aiemmin 
päättänyt, että merkittävät uudet asuin-, työpaikka- ja palvelutoimintojen 
alueet sijoitetaan siten, että ne ovat joukkoliikenteen, kävelyn ja pyöräilyn 
kannalta hyvin saavutettavissa. 

 
 Turun kaupungin kaupunkiympäristötoimiala on Kuloistenniitty1 -

kaavaselostuksen muistutuksessaan maininnut mm. ettei Raisiontien - 
Satakunnantien pohjoispuolisen pyöräily-yhteyden palvelutasoa ei saa 
Kuloistenniityn kaavaratkaisulla huonontaa. Lisäksi joukko Hepokankareen 
asuinalueen asukkaita ovat muistutuksessaan todenneet, että 
asuinalueelle johtavan Louhimontien nykyinen käyttö kevyen liikenteen 
väylänä ei kestä enää yhtään lisäkuormitusta. Tämä huoli heillä on 
herännyt, kun he ovat pohtineet miten suuren uuden asuinalueen kevyt 
liikenne purkautuu mm. Kuloisten koululle tai Myllyn kauppakeskukselle. 

 
 Mm. Hepokankareen-Kuloinen-Vetikon asuinalueen reunustoilla kulkee 

olemassa oleva pururata, joka kytkeytyy osaksi laajaa seudullista ulkoilu- 
ja virkistysreitistöä. Tämä pururata on ulkoilijoiden, koiranulkoiluttajien ja 
maastopyöräilijöiden sekä talvella hiihtäjien todella suuressa suosiossa. 
Reitti on vuosikymmenten varrella muodostunut myös suosituksi ns. 
"epäviralliseksi kevyenliikenteen väyläksi", kun pyöräilijät ja joskus 
mopoilijatkin kurvailevat sitä pitkin kohti Satakunnantien fölipysäkkejä tai 
toisesta suunnasta kohti Myllyn palveluita. Tämä aiheuttaa mielipahaa ja 
vaaratilanteita kun ulkoilijat ja kevyt liikenne kohtaavat kapealla ja 
mutkittelevalla pururadalla. 
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Kaupunginvaltuusto § 19 30.01.2023 
 

 Kuloistenniitty1:n kaavoituksessa on ekologisuus ollut yksi tärkeä arvo, 
sillä sijaitseehan hieno asuinalue vilkkaan joukkoliikenneakselin sekä 
laajojen luonto- ja virkistysalueiden välissä. Kävely, pyöräily ja muu kevyt 
liikenne onkin hyvin huomioitu alueen kaavoituksessa. On oletettavaa että 
mm. uuden ison asuinalueen ja Myllyn alueen kasvavan palveluvalikoiman 
myötä kevyenliikenteen määrä tulee itäisen Raision alueella lisääntymään 
merkittävästi, kun ihmiset haluavat auton sijasta hypätä ekologisesti 
vaikkapa pyörän satulaan ja polkaista Myllyn palveluiden pariin. Myös 
erilaiset kaupalliset pyörä/potkulauta-sovellukset varmasti tulevat 
lisäämään kulkemista Myllyn ja Satakunnantien joukkoliikenteen välillä. On 
tärkeätä että kevyenliikenteen kasvaessa alueen monipuolisen luonnon 
keskellä olemassa olevat ulkoilu- ja virkistysmahdollisuudet mahdollistuvat 
jatkossakin. 

 
 Tämän vuoksi Kokoomuksen ja RKP:n valtuustoryhmä esittää, että Raision 

kaupunki selvittää mahdollisuudet toteuttaa uusi kevyenliikenteen reitti 
Kuloistenniityn ja Myllyn alueen välille. 

 
Raisiossa 30.1.2023 
Jonni Moislahti 
 
Teija Hurmerinta Elisa Vuorinen 
Tanja Parkko  Janne Aso 
Hans Våg  Jari Salonen 
Eeva Savola  Harri Seikola 
Markus Maunula Jukka Rantala 
Jari Pulkkinen Evert Grönblom 
Vesa Parantainen Helinä Aaltonen 
Aleksi Suro  Mikko Tammelin 
Janne Laulumaa Heikki Suominen 
Saila Rintee  Niko Toivonen 
Mirva Salonen Jani Suominen” 

    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Kaupunginvaltuusto § 20 30.01.2023 
 

 
Valtuutettu Harri Seikolan ym. valtuutettujen aloite ikäihmisten hyvinvointiohjelman 
päivittämisestä 
 
Kaupunginvaltuusto 30.01.2023 § 20    
138/00.01.03/2023    
 
 Valtuutettu Harri Seikola jätti seuraavan aloitteen: 
 
 ”Laki ikääntyneen väestön toimintakyvyn tukemisesta sekä iäkkäiden 

sosiaali- ja terveyspalveluista astui voimaan vuonna 2013. Tämä laki 
velvoittaa kuntia laatimaan suunnitelman ikääntyneen väestön terveyden, 
hyvinvoinnin, toimintakyvyn ja itsenäisen elämän tukemiseksi. 

 
 Raision ja Ruskon yhteistoiminta-alueen ikäihmisten hyvinvointiohjelma on 

tehty vuosille 2018- 2020. Ohjelma oli lain edellyttämä ja riittävän 
seikkaperäinen, mutta nykyisellään vaatii päivityksen uuden 
hyvinvointialueen tulon myötä. Sen sijaan Raision kaupungin strategiassa 
2022 - 2025 ikäihmisten huomiointi on jäänyt valitettavan vähälle, 
ainoastaan kohta "monipuoliset liikunta- ja ulkoilumahdollisuudet 
kaikenikäisille " kohdistuu myös ikäihmisille. 

 
 Raision väkiluvusta lähes neljäsosa (23,4 % vuonna 2021) on yli 64-

vuotiaita eli kyseessä on merkittävä ikäryhmä. On myös huomioitava, että 
ikäihmiset ovat omalta osaltaan merkittävä voimavara tekemällä 
vapaaehtoistyötä, auttamalla tarvittaessa lapsiaan ja lastenlapsiaan sekä 
huolehtimalla näin osittain jopa varhaiskasvatuksesta. Myös moni 
ikäihminen toimii omaishoitajana omalle puolisolleen tai muulle 
sukulaiselleen, mikä osaltaan säästää merkittävästi kuntien kustannuksia. 

 
 Ikäihmiset ovat aktiivisia kansalaisia, kuluttajia, osallistujia ja myös hyviä 

veronmaksajia, eivät suinkaan yhteiskunnalle vain taakka tai rasite niin 
kuin usein annetaan ymmärtää. Siksi myös kaupungin strategiassa tulee 
huomioida ikäihmisten arvostuksen nostaminen ja ikäsyrjinnän 
poistaminen. 

 
 Me allekirjoittaneet esitämme, että Raisio valmistelee uuden, päivitetyn 

ikäihmisten hyvinvointiohjelman huomioiden sekä hyvinvointialueen 
mukanaan tuomat muutokset, että ikääntyvän väestön tarpeet laaja-
alaisesti kaikilla kaupungin sektoreilla. 

 
 Lisäksi esitämme, että kaupungin hyväksytyn strategian välitarkastelussa 

ja päivityksessä ikäihmisten rooli huomioidaan asiaankuuluvalla tavalla ja 
kattavammin. 

 
30.1.2023 
 
Harri Seikola  Eeva Savola 
Helinä Aaltonen Tanja Parkko 
Jari Salonen  Markus Maunula 
Jonni Moislahti Heikki Laine 
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Kaupunginvaltuusto § 20 30.01.2023 
 

Niina Äikäs  Jari Pulkkinen 
Janne Aso  Hans Våg 
Elisa Vuorinen Teija Hurmerinta 
Mikko Tammelin Pirita Efe 
Aleksi Suro  Jukka Rantala 
Vesa Parantainen Heikki Suominen 
Saila Rintee  Mirva Salonen 

 Jani Suominen” 
    
    
Päätös Aloite merkittiin pöytäkirjaan ja lähetettiin kaupunginhallitukselle 

valmisteltavaksi. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 1, § 2, § 3, § 10, § 11, § 12, § 13, § 14, § 
15, § 16, § 17, § 18, § 19, § 20 
 
Muutoksenhakukielto 

 
Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei 
saa kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 4, § 5, § 6, § 7, § 8, § 9 
 
Valitusosoitus  

 
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella. 
 

Valitusoikeus 
 
Päätökseen saa hakea muutosta: 
 
• se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai 

etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä 
 
• kunnan jäsen. 
 

Valitusaika 
 
Kunnallisvalitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen 
tiedoksisaamisesta. 
  
Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan 
viimeisenä päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä. 
 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, 
seitsemän päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista 
sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä 
tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena päivänä viestin lähettämisestä.  
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän 
kuluttua siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.  
 
Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä 
on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai 
arkilauantai, saa valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen. 
 

Valitusperusteet 
 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
 

• päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
• päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
• päätös on muuten lainvastainen. 

 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet ennen valitusajan päättymistä. 
 

Valitusviranomainen 
 
Kunnallisvalitus tehdään Turun hallinto-oikeudelle.  
 
Postiosoite: PL 32, 20101 Turku 
Käyntiosoite: Sairashuoneenkatu 2-4, Turku 
Sähköpostiosoite: turku.hao@oikeus.fi 
Faksinumero: 029 42414  
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Puhelinnumero: 029 56 42410 (vaihde) 
 
Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten 
asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 

Valituksen muoto ja sisältö 
 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää 
vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
Valituksessa on ilmoitettava: 
 
1) päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös); 
 
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen 
vaaditaan tehtäväksi (vaatimukset); 
 
3) vaatimusten perustelut; 
 
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei 
kohdistu valittajaan. 
 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän 
yhteystiedot on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen 
vireillä ollessa ilmoitettava viipymättä hallintotuomioistuimelle. 
 
Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu 
osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista 
osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat. 
 
Valitukseen on liitettävä: 
 
1) valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen; 
 
2) selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu 
selvitys valitusajan alkamisen ajankohdasta; 
 
3) asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle. 
 

Oikeudenkäyntimaksu 
 
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen 
mukaan kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.  
 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet

